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Témata: Slezská univerzita v Opavě, Fakulta veřejných politik, Fyzikální ústav v Opavě, Filozoficko-přírodovědecká
fakulta, Institut tvůrčí fotografie, Vedení univerzity, Obchodně-podnikatelská fakulta

Počet výstupů:

54 + 34
(originál + duplicity)

 1. Historik, pedagog a patriot. Vladimír Wolf by se dožil 82 let  Denik.cz - Krkonošský deník  Originál
 2. Unisféra  — Bohové a hvězdy starých Mayů  Slu.cz - Články  Originál
 3. �Připomínáme, že zápis předmětů do letního…  Facebook - Příspěvky  Originál
 4. V Prudniku vyhodnotili fotografickou soutěž Region očima mladých  Městský úřad Bruntál - Náš domov  Originál
 5. Organizace RFA má velké plány! Prvně zamíří do polského Sosnovce i s bojovníky KSW, v příštím roce se ukáže v Srbsku  Ruik.cz - Články  Originál
 6. V předsálí u Univerzitní knihovny vznikl nový…  Facebook - Příspěvky  Originál
 7. SUper příležitost pro naše talentované studenty!…  Facebook - Příspěvky  Originál
 8. Díky Fujifilm CZ a Lukas Dvorak Studio za…  Facebook - Příspěvky  Originál
 9. Obyvatelé polského Slezska chtějí uznat slezštinu za regionální jazyk. Poprvé v historii mohou uspět  IRozhlas.cz - Životní styl  Originál
 10. Doc. Michal Tvrdoň z katedry ekonomie a veřejné…  Facebook - Příspěvky  Originál
 11. Kam zmizela moderátorka Novy Martina Kociánová. Změnila kariéru a takhle dnes vypadá  Dotyk.cz - Články  Originál
 12. Uhelné safari odhaluje tajemství obřího rypadla RK 5000, nově virtuálně  Denik.cz - Bruntálský a krnovský deník  Originál
 13. Poslední volná místa na workshop focení na…  Facebook - Příspěvky  Originál
 14. Ranní Plus (automat)  ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  Originál
 15. �Přijďte již dnes na Open Day Ústavu bohemistiky…  Facebook - Příspěvky  Originál
 16. ���Představujeme další připravovaný absolventský…  Facebook - Příspěvky  Originál
 17. Po včerejším rozhodnutí vědecké rady má nyní náš…  Facebook - Příspěvky  Originál
 18. ���Informujeme s časovým předstihem o konání 12.…  Facebook - Příspěvky  Originál
 19. Odhalte tajemství mysli a zapojte se do festivalu…  Facebook - Příspěvky  Originál
 20. U kulatého stolu se dnes na naší fakultě sešli…  Facebook - Příspěvky  Originál
 21. Vyhodnocení 16. ročníku soutěže MŮJ SVĚT skončilo překvapením. Seznamte se s vítězi  Charitaopava.cz - Články  Originál
 22. Suchý únor už je sice tady, ale my jsme se ještě…  Facebook - Příspěvky  Originál
 23. Nekonečná přestřelka na sítích. Běž zpátky uklízet, vzkázal Mikulášek Čabanovi  Kaocko.cz - Články  Originál
 24. Strojovny, šatny i kráčivý podvozek. Největší rypadlo v Česku je nyní k vidění ve virtuální realitě  IRozhlas.cz - Věda a technologie  Originál
 25. POZOR ZMĚNA!!! Pondělní klauzury se přesouvají…  Facebook - Příspěvky  Originál
 26. Lístky na Studentský ples už jsou v prodeji �  Facebook - Příspěvky  Originál
 27. Naše stopa v Czech Press Photo absolutním…  Facebook - Příspěvky  Originál
 28. Dílo by mělo být lepší než jeho autor FILMAŘ PETR JANČÁREK A JEHO PLACHÝ DOKUMENT O VÁCLAVU HAVLOVI  Echo Media a.s. - Týdeník Echo  Originál
 29. Uhelné safari: Největší dobrodružství, které můžete zažít na Mostecku  G.cz - Články  Originál
 30. Pilotní projekt Opava podniká se povedl, několik…  Facebook - Příspěvky  Originál
 31. Projekty, které mají změnit tvář Moravskoslezského kraje, jsou v ohrožení. Chybí razítko z ministerstva  ČT24 web - Články  Originál
 32. Jak si aktuálně vede největší projekt naší…  Facebook - Příspěvky  Originál
 33. ♥ VSETÍNŠTÍ RODÁCI: JINDŘICH  ŠTREIT …  Facebook - Příspěvky  Originál
 34. Už jste se zapsali na tělocvik?� V nabídce…  Facebook - Příspěvky  Originál
 35. Natočit autoportrét znamená otevřít se a být…  Facebook - Příspěvky  Originál
 36. Nezapomeňte, že každé úterý je pro Vás v…  Facebook - Příspěvky  Originál
 37. Rusové si nechali patentovat nový ruský systém TOS-3 Drakon. Předchozí verze spálí vše živé při 3 000 stupních Celsia  Techsvet.cz - Články  Originál
 38. Otevřete dveře své budoucnosti� a začněte…  Facebook - Příspěvky  Originál
 39. S velkou lítostí jsme přijali smutnou zprávu, že…  Facebook - Příspěvky  Originál
 40. Sdílíme s vámi zprávu z nejsmutnějších. Právě…  Facebook - Příspěvky  Originál
 41. S hlubokým zármutkem jsem přijal zprávu o úmrtí…  Facebook - Příspěvky  Originál
 42. KOMENTÁŘ: Karviná. Normální, nikoli divné město  Idnes.cz - Články  Originál
 43. Zemřel fyzik, matematik a první rektor Slezské…  Facebook - Příspěvky  Originál
 44. Zprávy v 16 (automat)  ČT24 - Zprávy v 16 (automat)  Originál
 45. Smutek na Slezské univerzitě  v Opavě ... Více ZDE:…  Facebook - Příspěvky  Originál
 46. Zemřel první rektor Slezské univerzity  v Opavě , fyzik Martin Černohorský  ČT24 web - Články  Originál
 47. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 48. Zprávy (automat)  Rádio IMPULS - Zprávy (automat)  Originál
 49. Události (automat)  ČT1 - Události (automat)  Originál
 50. Ve věku sto let zemřel první rektor Slezské univerzity  v Opavě  Černohorský  Denik.cz - Opavský a hlučínský deník  Originál
 51. Televizní noviny (automat)  TV Nova - Televizní noviny (automat)  Originál
 52. Ve věku 100 let zemřel první rektor Slezské univerzity  Martin Černohorský  Rozhlas.cz - Ostrava  Originál
 53. ➡️ NOVINKA NA ESHOPU⬅️ Jako dárek všem svým…  Facebook - Příspěvky  Originál
 54. Dnes je 11. února a připomínáme si tak…  Facebook - Příspěvky  Originál

Zpět na seznam
 

1. Historik, pedagog a patriot. Vladimír Wolf by se dožil 82 let  
16:04 | 04.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Denik.cz - Krkonošský deník  AUTOR: Pavel Cajthaml SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Profesor Vladimír Wolf by 4. února 2024 oslavil 82. narozeniny. Pracoval jako historik v trutnovském muzeu, komunisté ho ale za jeho politické názory vyhodili, takže stal se kopáčem v archeolog
ickém ústavu a pak archivářem v Texlenu. Po sametové revoluci byl významným pedagogem a publicistou. Zemřel v roce 2019.

Wolf se narodil 4. února 1942 v Jaroměři. Po maturitě na tamním gymnáziu vystudoval Filozofickou fakultu Univerzity Palackého v Olomouci (obor historie - český jazyk) a získal titul PhDr. V letech 
1965 až 1970 působil v Muzeu Podkrkonoší v Trutnově. Po kritice normalizačních poměrů byl ale nucen odejít. Pracoval jako dělník, později jako podnikový archivář.
Během revolučního roku 1989 se aktivně zapojil do politiky. Stal se klíčovou postavou trutnovského Občanského fóra. Opakovaně byl zvolen do městského zastupitelstva. Od roku 1991 byl vysoko
školským pedagogem, v roce 1999 se stal na šest let děkanem Pedagogické fakulty Univerzity v Hradci Králové. Zasloužil se o to, že v Trutnově vznikla pobočka Fakulty veřejných politik Slezské 
univerzity .
Byl neúnavným publicistou, autorem knih či spoluautorem řady vědeckých publikací. Zaměřoval se na historii Kladska, Krkonoš a Podkrkonoší, a také lnářského a textilního průmyslu. Celkem publi
koval přes 1600 příspěvků. V Trutnově vedl názvoslovnou komisi, město jako správný patriot neúnavně propagoval.
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https://www.maximusweb.cz/public/export-format/474428?type=export-html
https://www.maximusweb.cz/public/export-format/474428?type=export-pdf
https://www.maximusweb.cz/public/original/61098059
https://www.maximusweb.cz/public/original/61100787
https://www.maximusweb.cz/public/original/61109979
https://www.maximusweb.cz/public/original/61109856
https://www.maximusweb.cz/public/original/61113509
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V roce 2011 dostal Kulturní cenu města Trutnova. Ocenění získal i za působení v akademických funkcích. Byla autoritou po celé republice i v zahraničí. Jeho jméno i názory měly velkou váhu mezi o
dborníky a historiky. Vladimír Wolf zemřel 23. prosince 2019 ve věku 77 let.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Historik, pedagog a patriot. Vladimír Wolf by se dožil 82 let ( Denik.cz - Krkonošský deník, Fakulta veřejných politik );

Zpět na seznam
 

2. Unisféra — Bohové a hvězdy starých Mayů  
20:38 | 04.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Slu.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Prodej vstupenek.
Více informací o Unisféře.
Program na únor 2024

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  unisféra (1x)

Zpět na seznam
 

3. �Připomínáme, že zápis předmětů do letního…   
10:00 | 05.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Filozoficko -přírodovědecká fakulta  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká
fakulta  AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

�Připomínáme, že zápis předmětů do letního semestru trvá do 9. 2. 2024, tak si pospěšte, ať nemusíte později řešit zbytečné komplikace.�Ústav informatiky Ústav Archeologie SU Ústav historick
ých věd - Slezská univerzita v Opavě Ústav bohemistiky a knihovnictví Slezské univerzity v Opavě Institut tvůrčí fotografie Audiovizuální tvorba v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): �Připomínáme, že zápis předmětů do letního… ( Facebook - Příspěvky, Institut tvůrčí fotografie ); �Připomínáme, že zápis předmětů do letního… ( Facebook -
Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě);

Zpět na seznam
 

4. V Prudniku vyhodnotili fotografickou soutěž Region očima mladých  
10:55 | 05.02.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Městský úřad Bruntál - Náš domov  AUTOR: (DD) SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

VII. ročník soutěže byl vyhlášen Spolkem bruntálských fotografů ve spolupráci s Prudnickim Ośrodkem Kultury (PL). Tento projekt finančně podpořilo město Bruntál. Soutěž byla určena žákům sed
mých, osmých a devátých tříd základních škol a studentům středních škol a gymnázií s trvalým bydlištěm v bruntálském regionu a regionu Prudnik. Hlavní podmínkou, kterou museli splnit všichni úč
astníci soutěže, je přímá vazba všech prací k regionu Bruntál anebo Prudnik. Cílem projektu je vzájemné poznávání regionů, které spolu geograficky blízce sousedí. Patronem soutěže je uznávaný f
otograf a pedagog Jindřich  Štreit . Porotu tvořili zástupci Bruntálu a Prudniku. Soutěž získala záštitu České federace fotografického umění, která je evidované pod číslem 2023/06. Do soutěže se 
přihlásilo 65 mladých fotografů ze 17 škol. Celkem bylo do soutěže zasláno 300 fotografií. 

Slavnostní vyhodnocení soutěže se konalo 12. prosince v sídle spolupořadatele v Prudniku. Tam také odjela česká výprava finalistů malým autobusem vypraveným bruntálskými pořadateli. 

Ocenění fotografů mělo velmi slavnostní průběh. Pěkný kulturní program mladých polských zpěvaček dokreslil atmosféru. Všichni ocenění dostali hodnotné ceny věnované městem Bruntálem. 

Následovalo otevření výstavy fotografií a především pak komentování vystavených a oceněných fotografií Jindřichem Štreitem. Mladí lidé naslouchali pečlivě a také hovořili o vzniku svých soutěžníc
h fotografií. 

„Myslím si, že během těch sedmi let jsme některé velmi mladé tvůrce “nakopli” a dali jim impuls k fotografické tvorbě a jsme za to moc rádi,” shodují se Jozef Danyi a Vladimír Kaštyl ze Spolku bru
ntálských fotografů. Někteří autoři se zúčastňují pravidelně a za tu dobu už hodně vyrostli, nejen fyzicky ale i umělecky. V soutěži jde především o kvalitu fotografií. A k tomu Jindřich  Štreit  řekl: „
Umělecká úroveň fotografií je letos zase vyšší než loni. To mě nesmírně těší a také to, že napříč regionem je skupina mladých lidí, se kterými se systematicky pracuje.” 

K výstavě byl vydán i katalog. Po skončení výstavy v Prudniku se přesune do Bruntálu, kde budou oceněné fotografie k vidění na jaře ve venkovních panelech. „Je to pokorná symbióza všech účas
tníků, kteří se na uspořádání akce podílejí,” dodala ředitelka kulrurního centra v Prudniku Sylwia Gawłowska-Müller. 

Výsledky fotografické soutěže 

Lidé / portrét: Čestné uznání Spobrufo  - Emilia Piasecka, Jakub Mikulka (SPŠ a OA Bruntál), 3. místo - Michał Bartyzel (Zespół Szkół Ogólnokształcących nr. 1 w Prudniku), 2. místo - Olivier Gry
c (Publiczna Szkoła Podstawowa nr 4 w Prudniku), 1. místo Zdenek Petr Sovadina (Základní škola Vrbno p. Pradědem); 

Krajina / architektura: čestné uznání Spobrufo - Mateusz Kiełtyka (PSP nr 1 im. Bohater ó w Westerplatte w Prudniku), Joanna Włodarczyk (Zespół Szkolno-Przedszkolny w Moszczance), Paula
Dejka (Liceum ogólnokształcące im. Adama Mickiewicza nr 1 w Prudniku), 3. místo - Adéla Mikulová (OA a SOŠL Opava), 2. místo - Alžběta Benková (SUŠ Ostrava), 1. místo - Boleslav Klapuch (
Všeobecné a sportovní gymnázium Bruntál); 

Ze života / reportáž: čestné uznání Spobrufo - Julia Wajdzik (Zespół Szkolno Przedszkolny nr 1 w Prudniku), Franciszek Rosiński (Zespół Szkolno-Przedszkolny im. Orląt Lwowskich w Szybowic
ach), 3. místo - Magdalena Thron (PSP nr 1 im. Bohaterów Westerplatte w Prudniku), 2. místo - Marta Włodarczyk (Zespół Szkolno-Przedszkolny w Moszczance), 1. místo - Filip Kodeda (Základní
škola Bruntál, Jesenická 10); 

Volné téma / fotografováno mobilem:  Čestné uznání Spobrufo - Szymon Król (Zespół Szkolno-Przedszkolny w Moszczance), 3. místo - Magdalena Purzycka (Szkoła Podstawowa w Lubrzy), 2
. místo - Zuzanna Polikowska (Zespół Szkół Rolniczych w Prudniku), 1. místo - Maja Klekociuk (PSP nr 1 im. Bohaterów Westerplatte w Prudniku); 

Medaile České federace fotografického umění za nejlepší fotografie napříč tématy: 

bronzová medaile ČFFU, diplom Spobrufo Magdalena Thron (PSP nr 1 im. Bohaterów Westerplatte w Prudniku); stříbrná medaile ČFFU, diplom Spobrufo - Olivier Gryc (Publiczna Szkoła Podstaw
owa nr 4 w Prudniku); zlatá medaile ČFFU, diplom Spobrufo - Filip Kodeda (Základní škola Bruntál, Jesenická 10).
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SEKCE: Zpravodajství MUTACE: Bruntál
PDF STRANA: 8

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (2x), štreit (2x)

Zpět na seznam
 

5. Organizace RFA má velké plány! Prvně zamíří do polského Sosnovce i s bojovníky KSW, v příštím roce se
ukáže v Srbsku  

12:46 | 05.02.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Ruik.cz - Články  AUTOR: Michael Pastva SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Organizace RFA si dala na několik měsíců pauzu, to ale neznamenalo, že by se v zákulisí odpočívalo. Promotér Boris Marhanský nyní prozradil počet turnajův roce 2024 a čeká ná
s i turnaj v polském Sosnovci, kde nastoupí někteří členové KSW. Kdy dopadne Srbsko?

Organizace RFA měla poslední turnaj na začátku prosince minulého roku, když v Košicích slavili výhru Gabriel  Torok  či Tomáš Možný, který v zápase o titul těžké váhy zdolal Lajoše Pappa.
Promotér Boris Marhanský poté nastínil, že organizaci čeká poměrně velká pauza. Nyní je už pochopitelně známo, jak dlouhá, další turnaj je naplánovaný na 9. března, kdy se v Bratislavě ukáže Vá
clav Mikulášek či Sebastian Fapšo.
RFA během pauzy neodpočívala a plánovala i další turnaje. V dubnu nás čeká Opava, kde startují Veronika Zajícová či Václav Sivák, na oznámení dalších turnajů si budeme muset ještě nějakou do
bu počkat.
„V plánu máme letos osm turnajů. Zatím se to číslo vždycky navýšilo, já ale věřím, že u osmičky tentokrát zůstaneme. Záleží na tom, zda se vrátíme do Maďarska či ne. To by byl případně galav
ečer číslo devět,“ řekl Marhanský v rozhovoru pro Kaocko.cz.
V plánech je i polský Sosnovec, který by měl následovat hned po Opavě. Dojde na něm na další spolupráci s KSW, organizace nějaké své bojovníky uvolní, stejně jako to udělala RFA při turnajích 
KSW v České republice.
„Je to pro nás zase nová krajina a moc se na ni těšíme. K Polsku má člověk vždycky respekt. Je to země, kde bojové sporty mají velkou tradici, také je tam největší MMA organizace v Evropě. M
y máme s KSW velmi dobré vztahy. Samozřejmě jsme se tedy domluvili tak, abychom se termínově nekryli,“ dodal.
Organizace v minulosti hovořila i o premiéře v Srbsku, kam by rád zamířil i Oktagon. Jak se ale zdá, zas tak horké to není a dočkáme se jej nejdříve v příštím roce.
„Srbsko jsme měli v plánu. Už jsme navázali kontakt s tamními organizacemi SBC a Armáda, pokud se tam ale vypravíme, bude to až příští rok. Letos se u nás ukáže několik srbských zápasník
ů a uvidíme, jak se jim bude dařit. Chtěli jsme do Srbska jet s Nenadem Avramovičem, který by tam bojoval o titul. Tím, že on u nás už ale není a nebude, jsme tyhle plány malinko odložily,“ zak
ončil Marhanský.
Zdroj: Kaocko.cz

SEKCE: Sport

KLÍČOVÁ SLOVA:  gabriel (1x), torok (1x)

Zpět na seznam
 

6. V předsálí u Univerzitní knihovny vznikl nový…  
13:07 | 05.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V předsálí u Univerzitní knihovny vznikl nový koutek, kde si můžete, naší milí studenti �, ohřát jídlo v několika mikrovlnných troubách. Pokud si tedy během výuky nemáte čas zajít na oběd a nosít
e si ho v krabičkách, je to místo právě pro vás! Snad bude všem dobře sloužit. Přejeme dobrou chuť�!

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

7. SUper příležitost pro naše talentované studenty!…  
15:48 | 05.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

SUper příležitost pro naše talentované studenty!nextbike Czech Republic pořádá po celý únor soutěž o nový návrh polepu na sdílená kola nextbike.Jak soutěžit a co můžete vyhrát, naleznete na: htt
ps://www.nextbikeczech.com/2024/01/22/designbike-rozjed-svuj-styl-na-nextbiku/
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SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

8. Díky Fujifilm CZ a Lukas Dvorak Studio za…  
10:01 | 06.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Multimediální techniky v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Díky Fujifilm CZ a Lukas Dvorak Studio za inspirativní workshop, Fyzikální  ústav  v Opavě  Slezská univerzita v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikální (1x), ústav (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Díky Fujifilm CZ a Lukas Dvorak Studio za… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

9. Obyvatelé polského Slezska chtějí uznat slezštinu za regionální jazyk. Poprvé v historii mohou uspět  
12:39 | 06.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: IRozhlas.cz - Životní styl  AUTOR: Kateřina Havlíková SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO:
1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Při poslechu slezštiny se člověk neubrání pocitu, že tu zaslechl češtinu, tu němčinu a tu polštinu. Nejde přitom ale o žádné nářečí. Slezština je podle jazykovědců plnohodnotným jazykem, který
svou podobou vypovídá mnohé o komplikované a často velmi pohnuté minulosti Slezanů, takzvaných Ślązaků. Obyvatelé a aktivisté polského Slezska teď usilují o uznání slezštiny za regionální
jazyk. A poprvé v historii mohou uspět.

„Mianujom mie Hanka je představení o velmi vážných věcech – pro nás Slezany. Je to o historii vepsané do života jediné postavy, a to Hanky, která vypráví o osudech obyvatel našeho regionu v ča
sech dějinných zlomů,“ vypráví pro Radiožurnál v improvizované šatně před představením Grażyna Bułka – herečka Teatru Śłąskiého a Teatru Korez v Katowicích – představitelka Hanky.
Váš prohlížeč nepodporuje přehrávání audia.
Přehrát
00:00 / 00:00
Obyvatelé polského Slezska chtějí uznat slezštinu regionálním jazykem. Natáčela zpravodajka Kateřina Havlíková
Prvním takovým zachyceným zlomem je plebiscit v Horním Slezsku v roce 1921 o setrvání regionu v hranicích Výmarské republiky nebo připojení k Polsku. Následují obě světové války a 50. léta. P
ředstavení vypráví o historii formování středoevropských států v dnešních hranicích, ale také perzekucích, potlačování kultury, čistkách i emigraci, ale hlavně o životě jedné ženy, která ve válečné, 
meziválečné a poválečné době ztrácí své blízké.
„Každý, kdo to představení vidí, mi říká: ‚Bože, jako kdybych slyšel vzpomínky mojí babičky, mojí mámy.‘ A ona je to i moje historie,“ odkazuje na svoje oblečení.
Herečka má na sobě černobílé puntíkaté šaty s límečkem a velké hranaté brýle. „Brýle, ve kterých hraju, patřily mému tatínkovi, který nežije už třicet šest let. A šaty zase mamince. Ta tu není tři roky
. Pro mě je to vážná součást toho představení. Protože tak jsou se mnou, rodiče – Ślązaci. Myslím, že se dívají shůry a jsou pyšní, že slezština poprvé zní na půdě polského Sejmu, což bylo dřív ne
představitelné.“

‚Maskovaní Němci‘
Ještě před rokem se organizátoři setkali s negativním postojem k uspořádání slezského spektáklu v prostorách budovy Dolní komory Parlamentu. Zkušenost popisuje europoslanec Łukasz Kohut, 
který roky prosazuje uznání Slezanů za etnickou menšinu a slezštiny regionálním jazykem.
„Přesně před rokem jsem ho dostal do Evropského parlamentu a vzbudilo to velký zájem – politiků i pracovníků instituce. Tak jsem snil o tom, že bychom ho zahráli tady v Sejmu, protože to je stejn
ě tak Sejm Slezanů. Po úspěchu ve Štrasburku jsem napsal paní předsedkyni Sejmu Elżbietie Witekové a ta odpověděla NE,“ vzpomíná Kohut.
„Každý, kdo to představení vidí, mi říká: ‚Bože, jako kdybych slyšel vzpomínky mojí babičky, mojí mámy.‘ A ona je to i moje historie,“ říká představitelka Hanky | Foto: Kateřina Havlíková | Zdroj: Če
ský rozhlas
Pravicová strana Právo a spravedlnost, dosud nejsilnější strana v Polsku, i když dnes opoziční, se dlouhodobě staví k uznání slezštiny regionálním jazykem a Slezanů etnickou menšinou odmítavě.
Například předseda PiS Jarosław Kaczyński v roce 2011 označil Slezany za maskované Němce.
Nový maršálek Sejmu Szymon Holownia z široké vládní koalice ustavené po říjnových volbách s představením souhlasil. A tak v poslední lednový den ve Sloupovém sálu Sejmu Republiky Polské z
aznělo poprvé v historii představení ve slezštině, doprovázené promítanými titulky v polštině.

Hobit ve slezštině
V posledním polském sčítání lidu v roce 2021 se k slezské etnicitě přihlásilo asi 600 tisíc lidí. Slezštinou doma mluví okolo půl milionu lidí. Jazyku se věnují tlumočníci, existují překladače. Vychází v 
něm světové bestsellery jako třeba Hobit nebo Pán prstenů.
„Slezština je slovanským jazykem a vzhledem k historickým okolnostem, například kdo slezský region ovládal, nebo jaká do něj pronikala kultura, ten jazyk podléhal českým a německým vlivům – 
hlavně lexikálně. Ale je to každopádně jazyk systematický, kodifikovaný,“ popisuje ho Małgorzata Myśliwiec z Institutu politických věd Slezské univerzity , specialistka na Horní Slezsko.
Polská Občanská koalice v průzkumech poprvé překonala Právo a spravedlnost, které podporu ztrácí
Po vstupu do Evropské unie přijalo Polsko zákon o národnostních a etnických menšinách a regionálních jazycích. Jediný jazyk, který tehdy vláda uznala regionálním jazykem, byla kašubština. Kašu
bové ale etnickou menšinou uznaní nebyli. „Mnohokrát jsme se ptali politiků, proč slezština také není regionálním jazykem. Od těch opatrnějších jsme slýchali, že je to jen jazyková mutace polštiny. 
Ti otevřenější přiznávali, že k tomu není politická vůle,“ podotýká Myśliwiec.
To podle politoložky souvisí s tím, že Slezané tvoří největší neuznanou etnickou menšinu v Polsku a představují velkou politickou sílu. Nejde přitom o separatismus.
Slezané neusilují o autonomii regionu, ale o uznání etnicity a jazyka. Díky uznání by totiž mohli čerpat mnohem větší prostředky na péči o své kulturní dědictví. „Po uznání bychom měli větší prostře
dky na ochranu jazyka. Mohly by vycházet nové publikace, učebnice, slovníky. To je důležité proto, abychom slezštinu vůbec zachránili, protože bez takové činnosti je to jazyk odsouzený k zániku,“
uzavírá Małgorzata Myśliwiec ze Slezské univerzity .
Představení doplňují polské titulky | Foto: Kateřina Havlíková | Zdroj: Český rozhlas
První návrh na uznání slezštiny jazykem etnické menšiny a regionálním jazykem dorazil do Sejmu v roce 2007. Zákon předložený Sejmu v lednu tohoto roku je už osmým pokusem o uznání. Pod pr
ojekt občanské iniciativy se tentokrát podepsalo 140 tisíc lidí. A poprvé má šanci na úspěch – hlavně kvůli předvolebnímu slibu Občanské koalice, která je nyní u moci. Její předseda Donald Tusk S
lezanům slíbil uznání slezštiny regionálním jazykem v rámci takzvané stovky slibů.
S podporou stále nejsilnější strany v Polsku Práva a spravedlnosti ale ani signatáři občanské iniciativy, ani předkladatelé počítat nemůžou. Pokud zákon projde Sejmem a Senátem, bude potřebova
t ještě podpis prezidenta, aby vešel v platnost. Jenže prezident Andrzej Duda pochází z Práva a spravedlnosti a na jeho rozhodování má strana a tím spíš předseda Kaczyński výrazný vliv.
Právo a spravedlnost se dlouhodobě staví k uznání slezštiny regionálním jazykem a Slezanů etnickou menšinou odmítavě | Foto: Kateřina Havlíková | Zdroj: Český rozhlas

SEKCE: Životní styl
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KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x)

Zpět na seznam
 

10. Doc. Michal Tvrdoň z katedry ekonomie a veřejné…  
17:15 | 06.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné , Slezská  univerzita SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA:
Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Doc. Michal Tvrdoň z katedry ekonomie a veřejné správy úspěšně završil řízení ke jmenování profesorem. ��� Vědecká rada Slezské univerzity  si na svém dnešním jednání vyslechla stanovi
ska hodnotící komise i vědecké rady fakulty a po odborné přednášce doc. Tvrdoně �� a následné diskuzi jednomyslně souhlasila s jeho jmenováním profesorem v oboru Ekonomika a managem
ent. �Rektor univerzity nyní návrh na jmenování postoupí Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy, které je následně předá prezidentu republiky. Doc. Tvrdoňovi k velkému úspěchu srdečně 
blahopřejeme a do další vědecké i pedagogické činnosti na naší fakultě přejeme hodně sil, elánu a zdaru. �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x), slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Doc. Michal Tvrdoň z katedry ekonomie a veřejné… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

11. Kam zmizela moderátorka Novy Martina Kociánová. Změnila kariéru a takhle dnes vypadá  
18:14 | 06.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Dotyk.cz - Články  AUTOR: Natálie Borůvková SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Cesta Martiny Kociánové napříč médii, hudbou a společenským diskurzem je stejně zajímavá jako její mnohotvárná kariéra. Od svých začátků jako moderátorka televizních zpráv 
na Nově, až po podnikání a věnování se operního zpěvu, přijímá Martina Kociánová každou životní výzvu a příležitost s úsměvem.

Přirozený vývoj
Narodila se 28. ledna 1971. Vystudovala historii a muzeologii na Slezské univerzitě  v Opavě . Současně s tím ale studovala také na konzervatoři v Ostravě. Jako moderátorka se nejprve objevil
a v České televizi.
Následovala televize NOVA. V letech 1996 až 2006 se Kociánová přesunula na TV Prima. Během svého působení na Primě mimo jiné moderovala zábavný pořad pro celou rodinu Znáte se? a ně
kolik ročníků celovečerních soutěží, jako například Miss babička .
Ačkoliv se přechod z důvěrně známého televizního prostředí do světa muzikálů může zdát jako drastická změna, pro Kociánovou to byl přirozený vývoj. Ten byl poháněný především její vášní pro z
pěv a veřejné vystupování.
Navzdory nejistotě, která provázela odchod ze stabilního zaměstnání na jeviště, přijala příležitost, kterou jí nabídl zpěvák Daniel Landa, aby se podílela na muzikálu Krysař. Když se Kociánová po
zději zamýšlela nad svým rozhodnutím, přiznala, že tento krok do neznáma vyžadoval odvahu.

Přesto zůstala vděčná za příležitost, zkušenosti a růst, které jí toto rozhodnutí přineslo. Během své kariéry Kociánová plynule spojila svůj talent zpěvačky s moderátorskými schopnostmi. Ať už to b
ylo pódium, kde uchvacovala své publikum nebo rozhovory s významnými osobnostmi.
Z Martiny vždy vyzařovaly pocity autenticity a profesionality. Jak sama v jednom z rozhovorů uvedla, nikdy ji nesvazovala tréma. „Pro mě vždy byla zcela klíčová příprava. Té jsem věnovala hodně
času,“ uvedla Martina.

Láska k rozhlasu
Během kariéry moderátorky si sama dělala pečlivý průzkum témat nebo se zdokonalovala v hlasových technikách. Její profesní záběr dále rozšířil vstup do rozhlasu, který Kociánové umožnil hloub
ěji se zabývat tématy, která jsou jí blízká.

Sázka Martiny Kociánové a Věry Čáslavské:

Zdroj: Youtube
Moderováním pořadů jako Odpolední klid a Kupředu do minulosti na Rádiu Universum se Kociánová zapojila do diskuzí o historii, kultuře a společenských otázkách, čímž smysluplně navázala vzt
ah se svými posluchači.
Co však možná Kociánovou odlišuje, je její neochvějné odhodlání neustále se rozvíjet a učit. Ať už se vydává na historické poutě se svým manželem, nebo se zapojuje do podnětných diskusí ve sv
ých rozhlasových pořadech, přistupuje k životu se zvědavostí a pokorou.

close
Magazín
Kam se ztratil bavič Milan Pitkin ze show Ivana Mládka? Přestal koktat a neuvěříte, jak dnes vypadá

Navzdory svým úspěchům a obdivovatelům zůstává Kociánová při zemi a uvědomuje si výzvy, které jí osobní i profesní sféra přináší. Odmítá podlehnout společenskému tlaku nebo se přizpůsobit k
onvenčním očekáváním, což svědčí o síle jejího charakteru a nezměrné houževnatosti.

close
Magazín
Jak dnes vypadá Janek ze seriálu Čtyři z tanku a pes? Je mu 84 a bystří by ho stále poznali podle očí
video

Za novináře Tomáše Turečka je vdaná již 23 let. V roce 2008 adoptovali syna  Daniela. Kociánová je vášnivou čtenářkou. Má ráda knihy Paola Coehla , Umberta Eca, a také si vždy ráda přečte
něco od ruských klasiků.
Martina Kociánová dnes:

close
info
Profimedia
zoom_in

Martina Kociánová dnes
Zdroje: www.stream.cz, www.super.cz, www.ahaonline.cz

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x), opavě (1x)
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Zpět na seznam
 

12. Uhelné safari odhaluje tajemství obřího rypadla RK 5000, nově virtuálně  
19:32 | 06.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Denik.cz - Bruntálský a krnovský deník  AUTOR: Edvard D. Beneš SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Korečkové rypadlo RK 5000 bylo několik let součástí velice populárních exkurzí známých jako Uhelné safari. A to konkrétně v hnědouhelném lomu Československá armáda na Mostecku. Bohuž
el i technika stárne, a protože technický stav stroje, který v povrchovém dole pracoval, už nevyhovoval, přesunula se jeho prohlídka do virtuální reality.

Jednou z největších atrakcí Uhelného safari, což je exkurze do těžebních lokalit, tedy do uhelných lomů, za plného provozu a za rekultivace, byla dlouhodobě návštěva skrývkového rypadla RK 500
0, které pracovalo v lomu Československá armáda (ČSA) a je největším strojem svého druhu u nás.

Nevyhovující technický stav
Na webu Uhelného safari je celkem šest tras pro exkurze a jedna z nich byla právě věnována průzkumu rypadla RK 5000. Podle informací společnosti Sev.en Česká energie ale jeho technický stav
několik měsíců návštěvy veřejnosti při zážitkových jízdách neumožňoval, a proto bylo rozhodnuto o jiné možnosti, jak tento velice zajímavý těžební unikát ukázat veřejnosti.

Ve 3D modelu
K velké virtuální prohlídce RK 5000 jsou potřeba 3D brýle. Zdroj: Se svolením Sev.en Česká energie A to virtuálně, naskenováním celého stroje a vytvoření 3D modelu jeho interiéru. Pro vytvoření m
odelu velkostroje se skupina Sev.en Česká energie spojila s týmem studentů a odborníků na virtuální realitu.
Studenti Slezské univerzity  v Opavě  celý stroj naskenovali a specialisté firmy Most Creative Space z těchto dat vytvořili trojrozměrný model. Při přípravě pomáhali též odborníci z útvaru hlavního
mechanika těžebních společností, které stroj v minulosti využívaly.

Dvě virtuální prohlídky
Výsledkem jsou dvě verze virtuální prohlídky velkostroje.
„K rozsáhlejší zájemci potřebují 3D brýle a umožňuje pohyb přímo po velkostroji. Tuto prohlídku umožníme zájemcům při mimořádných akcích, jako je například Mostecká slavnost a oslava Dne hor
níků,“ vysvětlila mluvčí těžebních společností skupiny Sev.en Česká energie Eva Maříková. Ta navíc dodala, že neméně zajímavá je i jednodušší verze nevyžadující 3D brýle, která bude velmi podo
bná virtuálním prohlídkám například galerií nebo muzeí.
Po kliknutí na fotografii se vám otevře malá virtuální prohlídka RK 5000:

Další z pohledů na RK 5000. Zdroj: Wikimedia Commons, Karelj, CC BY-SA 4.0
3D prohlídku mohli v listopadu poprvé vidět zaměstnanci společností skupiny Sev.en Česká energie a jednodušší varianta prohlídky od ledna je přístupná na webu Uhelného safari.

Uhelné safari

Chystá se přesun velkostroje
Skupina Sev.en Česká energie v současnosti jedná s vedením Ústeckého kraje o možnosti zachování rypadla RK 5000 jako technické památky a jeho možném přesunu z místa, kde nemůže stát v
zhledem k dalším plánům na budoucí restrukturalizaci regionu a využití zbytkové jámy lomu ČSA po ukončení těžby.
Počítá se s tím, že přesun velkostroje na příhodnější stanoviště by v případě, že zůstane jako stálá připomínka hornické historie regionu, zajistí Severní energetická ze skupiny Sev.en Česká energi
e.
Na technickém zajištění akce by se podíleli zaměstnanci těžební společnosti, kteří původně na velkostroji pracovali. Nutná by byla rovněž nezbytná rozsáhlá úprava terénu, aby velkostroj mohl na n
ové stanoviště odkráčet po trase, jejíž sklon by nepřesáhl pět procent.
Korečkové rypadlo RK 5000. Zdroj: Se svolením Sev.en. Česká energie

Pracovalo do roku 2016
Korečkové rypadlo RK 5000 sloužilo k dobývání skrývkové horniny v uhelném lomu ČSA. Pohybovalo se díky dvěma kráčejícím hydraulickým podvozkům, přičemž hlavní má vnější průměr 33 metrů
a podvozek spojovacího mostu 10 metrů. Gigant mezi skrývkovými rypadly dosahuje výšky 40 metrů a délky 160 metrů.
Celý kolos váží 5 500 tun a za hodinu dokázal odtěžit až 4 450 metrů krychlových horniny. Unikátní částí stroje je korečkový řetěz vážící téměř 230 tun a měřící bezmála 140 metrů. Jeho pohon zajiš
ťovaly dvě převodové skříně (každá o hmotnosti 75 tun) a dva elektromotory o příkonu 1,6 MW, které řetězu dodávaly sílu až 324 tun.
Stavba rypadla začala v roce 1980 přímo v lomu, v roce 1983 začal jeho zkušební provoz. Stroj byl odstavený v roce 2016. Za celou svou éru vytěžil téměř 154 milionů kubíků zeminy a odpracoval 
90 tisíc provozních hodin, což odpovídá zhruba deseti a půl letům nepřetržité těžby.

Co je korečkové rypadlo
Detail na korečkový pás RK 5000. Zdroj: Wikimedia Commons, Karelj, CC BY-SA 4.0 Podle portálu wikipedie je korečkové rypadlo velkostroj pracující v povrchových dolech. Využívá se  k těžbě uhl
í a některých nerudných ložisek, jako jsou například cihlářské suroviny, písky a štěrkopísky.  Jejich nástupci jsou rypadla kolesová. Materiál na korečkovém rypadle je nabírán jednotlivými k
orečky, což jsou speciální nádoby, umístěná na laně, řetězu či kole, která slouží k přemisťování nebo oddělování materiálu, zasazenými do dlouhého korečkového vodiče připojeného ke stroji. 
Největší korečky rypadel v povrchových dolech mají objem přes 1 metr krychlový. Korečky se po vodiči pohybují připojené k řetězu. Díky tomuto způsobu dobývání je v ýsledný materiál 
více sypký než při těžbě kolesovým rypadlem, a proto se korečkovým rypadlem často těží právě materiály jako písky, skrývková zemina apod. Podle typu rypadla – otočné nebo neotočné – se
pak těží pouze výškový nebo hloubkový řez nebo se postupuje v obou směrech, tedy že se korečkový vodič pohybuje jak vertikálně tak horizontálně,  obdobně jako je tomu u kolesového rýp
adla. Korečkové rypadlo je stroj pracující nepřetržitě.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

13. Poslední volná místa na workshop focení na…  
20:00 | 06.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Multimediální techniky v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Poslední volná místa na workshop focení na analogové fotoaparáty a vyvolávání filmů ve fotokomoře. www.slu.cz/phys/cz/udalost/15/425www.slu.cz/phys/cz/udalost/15/426 Fyzikální  ústav  v Op
avě  Slezská univerzita v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikální (1x), ústav (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Poslední volná místa na workshop focení na… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );
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14. Ranní Plus (automat)  
08:01 | 07.02.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 17x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

07:26
0
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Je tam jak zemní plyn, tak ropa, která se těží ze dna Kaspického moře, tak zkrátka dobře. Ázerbájdžán se, řekl bych, v tom regionu dost vyšvihl právě díky tomu nerostnému
1
5

bohatství a navíc teď má ještě, řekl bych, šanci takovou plus, a to je totiž, že se stává důležitým místem v tom trans kaspickém
3
0

koridoru, jímž se budou dopravovat právě energetické suroviny jak z Ázerbájdžánu samotného, tak i ze střední Asie do Evropy mimo ruské území. Tolik Libor Dvořák, náš zahraniční komentá
tor.

4
5

Díky a na slyšenou. Na slyšenou. Unikátní kráčející rypadlo erka 5000 z lomu ČSA na Mostecku si můžeme nově prohlédnout ve virtuální realitě. Opuštěný stroj by totiž měli časem těžaři roze
brat a dát do šrotu,

07:27
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lom pak zaplavit. Tak tady vám také nasadíme brýle, když si takto dáte na oči. Jak dáme pásku dozadu, se vlastně utáhnou. Martin Špoula. My teď nasazuje 3D brýle s virtuální
1
5

realitou, kterou vytvořil spolu se studenty Slezské univerzity  v Opavě . Na těch brýlích vlastně zespodu jsou kamery, který teďka vlastně sledují vaše ruce. Vlastně pomocí nich vlastně mů
žete si vybrat přímo bod, kam chcete vlastně skočit přímo jako na tom rypadlo.

3
0

Takže teď je tam vlastně rozcestník, kde zjednodušený model rypadla, z rukou vám běží takový jako ukazovátka. Takže já tady vidím šatna obsluhy, spodní stavba, kráčivý podvozek, výhled 
ze střechy, řídící kabina a pak

4
5

polohovat elný vodič korečkového řetězu. Tak co si mám vybrat? Začněte klidně někde dole. Tak teď už jste přímo jakoby uvnitř toho stroje. A když potom namíříte vlastně na zem na některou
vlastně z těch šipek, tak se vlastně pohnete jakoby v tom směru.

07:28
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Byl to teda zážitek. Člověk se procházel přímo v tom rypadle, takže měl pocit, že opravdu je tam, ale nebyla to virtuální realita v pravém slova smyslu, byly to 360 stupňové fotografie. Ten náz
ev

3
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jako virtuální právě dneska je malinko jako zprofanovaný a používá se jako by pro různý druhy jako zážitků, taková ta virtuální realita v tom pravým slova smyslu, kdy opravdu jsme jako v něja
kým jako herním interaktivním prostředí, tak je
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malinko něco jiného a my to využíváme vlastně na začátku té virtuální prohlídky je zmenšený právě model rypadla, který je jako vymodelovaný vlastně ve 3D. Ten funguje jako rozcestník, kd
e vlastně si můžu kliknout a dostat se potom na nějakou konkrétní lokaci. Ale ta virtuální

07:29
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prohlídka tomu říkáme, tak to opravdu funguje v podstatě takový formát, jako je street, to znamená, je to vlastně propojená sada 360 stupňový vlastně fotografií, mezi kterými se potom můžou
vlastně pohybovat. Korečkové. Rypadlo erka 5000 sloužilo k dobývání skrývkové

1
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horniny v uhelném lomu ČSA a stavět ho museli technici před 40 lety přímo tam, říkám i jeho mluvčí Eva Maříková. Je to vlastně největší stroj u nás v ČR, možná i ve střední Evropě. Je to
3
0

pět a půl tisíce tun vážící stroj, který má na délku 140 metrů, 40 metrů na výšku a určitě má fanouškům techniky co nabídnout. Kolos mezi těžebními stroji je v současnosti v lomu podle Maříko
vé nepotřebný. Navíc
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na místě, na kterém stojí, má být v budoucnu jezero. R. Káčko stojí na místě, kde do budoucnosti zůstat nemůže, protože se to neslučuje s plány na restrukturalizaci regionu a na využití zbytk
ové jámy lomu ČSA

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

15. �Přijďte již dnes na Open Day Ústavu bohemistiky…   
09:00 | 07.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Filozoficko -přírodovědecká fakulta  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká
fakulta

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

�Přijďte již dnes na Open Day Ústavu bohemistiky a knihovnictví!�Začínáme v 10:00 na Hauerově 4, kde vás přivítají studenti a pedagogové Kulturní dramaturgie v divadelní praxi.�Poté se přesu
neme na Masarykovu třídu 37, kde nahlédneme do světa knih a dozvíme se, jaké metody se používají při výuce českého jazyka u cizinců.Těšíme se na vás!��Ústav bohemistiky a knihovnictví Sle
zské univerzity v Opavě Kulturní dramaturgie Opava Slezská univerzita v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): �Přijďte již dnes na Open Day Ústavu bohemistiky… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

16. ���Představujeme další připravovaný absolventský…   
10:00 | 07.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Multimediální techniky v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 2x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

���Představujeme další připravovaný absolventský film Houslař. ��� "Je tomu už tři měsíce, co jsem začal natáčet film o houslaři Václavu Pikrtovi. � Natáčení probíhá v příjemné atmosféře
a náš pracovní vztah postupně přerostl v kamarádství. ❤️  Houslařina je zajímavá tím, že ty nejlepší modely houslí – Stradivari a Guarneri vznikly na samém počátku tohoto řemesla. � Přestože 
by dnes houslaři mohli využívat ty nejmodernější technologie, vyrábí nejlepší mistrovské nástroje stále tradičním způsobem a snaží se přiblížit těmto dvěma původním modelům.� Je to stejně absu
rdní jako kdyby se dnešní automobilky snažily přiblížit prvním automobilům. � Václav se však i do tohoto konzervativního oboru snaží svojí vynalézavostí vnést ty nejmodernější technologie. Jedno
u z nich, které představí film, používají kromě něj momentálně jen dva lidé na světě. � Václav se obklopuje mnoha inspirativními lidmi, často špičkami ve svém oboru. Jedním z nich je i Lukáš Me
nšík – herní vývojář a odborník na 3D modelaci a sken objektů. � Ve filmu se dále objeví například houslista Josef Špaček – nejmladší koncertní mistr České filharmonie nebo pokračovatel nejsla
vnějšího houslařského rodu u nás – Jan B. Špidlen. ��� Zároveň ve svém snímku kladu veliký důraz na kameru, takže si myslím, že se celkově i po obrazové stránce bude na co těšit!" ���
Fyzikální  ústav  v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikální (1x), ústav (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

17. Po včerejším rozhodnutí vědecké rady má nyní náš…  
10:09 | 07.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezská univerzita v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjExNTUxMjgsInRodW1icyI6M30=
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https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjExNTgxODksInRodW1icyI6MX0=


Po včerejším rozhodnutí vědecké rady má nyní náš rektor doc. Tomáš  Gongol  milou povinnost postoupit návrh jmenování dvou nových profesorů - doc. Michala Tvrdoně (4. zleva) z Obchodně p
odnikatelská fakulta v Karviné, Slezská univerzita a doc. Jiřího Siostrzonka (1. zprava) z Institut tvůrčí fotografie na Filozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě - MŠMT. Oběma srdečně gratulujem
e a těšíme se, že celý složitý proces jmenování profesorem bude zdárně završen předáním jmenovacího dekretu prezidentem naší republiky.

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  tomáš (1x), gongol (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Po včerejším rozhodnutí vědecké rady má nyní náš… ( Facebook - Příspěvky, Institut tvůrčí fotografie ); Po včerejším rozhodnutí vědecké rady má nyní náš… ( Facebook -
Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě); Po včerejším rozhodnutí vědecké rady má nyní náš… ( Facebook - Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta ); Po včerejším rozhodnutí vědecké rady má
nyní náš… (Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

18. ���Informujeme s časovým předstihem o konání 12.…   
11:30 | 07.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Karviná - oficiální stránka města SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

���Informujeme s časovým předstihem o konání 12. zasedání Zastupitelstva města Karviné, které se chystá na pondělí 18. března 2024 v 15:00 hodin ve velkém sále Obchodně podnikatelské fa
kulty v Karviné  Slezské univerzity . Podrobnosti ke konání zasedání budou oznámeny na úřední desce magistrátu. ���Termíny zasedání Zastupitelstva města Karviné a veřejné dokumenty 
ke stažení jsou dostupné na webu statutárního města Karviné na https://www.karvina.cz/magistrat/zasedani.Grafika, text: Jan Šimerda

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): ���Informujeme s časovým předstihem o konání 12.… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

19. Odhalte tajemství mysli a zapojte se do festivalu…  
12:54 | 07.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně  podnikatelská fakulta  v Karviné , Slezská univerzita SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Obchodně-
podnikatelská fakulta

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Odhalte tajemství mysli a zapojte se do festivalu Týden mozku, který proběhne ve čtvrtek 14. března 2024 na naší fakultě. � �� Těšit se můžete na řadu fascinujících přednášek, naučíte se roz
poznávat klamy a biasy, � prozkoumáte strategie přesvědčování a manipulace a naučíte se, jak se jim bránit. Vysvětlíme vám vliv omamných látek � na mozek a s tím související poruchy
chování. Jdete do toho s námi? �� Více o festivalu naleznete zde: go.slu.cz/tydenmozku Karviná - oficiální stránka městaSlezská univerzita v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelská (1x), fakulta (1x), karviné (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Odhalte tajemství mysli a zapojte se do festivalu… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

20. U kulatého stolu se dnes na naší fakultě sešli…  
14:09 | 07.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

U kulatého stolu se dnes na naší fakultě sešli akademici se zástupci základních škol. � Tématem diskuse byl rozvoj kompenzací studentů Speciální pedagogiky v oblasti diagnostiky speciálních p
otřeb žáků. � Hovořilo se o uplynulých praxích studentů na školách a jejich budoucí podobě tak, aby byly co nejvíce přínosné pro obě strany. Více � https://www.slu.cz/ fvp /cz/aktuality/15/1793

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x), fvp (1x)

Zpět na seznam
 

21. Vyhodnocení 16. ročníku soutěže MŮJ SVĚT skončilo překvapením. Seznamte se s vítězi  
14:12 | 07.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Charitaopava.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká fakulta  AKTUALIZOVÁNO: 2x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

- Tak náročný výběr už komise fotosoutěže MŮJ SVĚT dlouho neměla. Do šestnáctého ročníku této soutěže určené zaměstnancům, dobrovolníkům a klientům Charit České republiky totiž autoři 
poslali celkem 214 fotografií značně vyrovnané kvality. Na tom, které z fotografií si odnesou ocenění, se nakonec patron soutěže fotograf světového jména Jindřich Štreit, pedagog Institutu tvůrčí
fotografie FPF  Slezské univerzity v Opavě Jiří Siostrzonek a ředitel Charity Opava Jan Hanuš shodli až po dlouhém a odpovědném výběru. A po odtajnění jmen autorů je čekalo velké překvape
ní. První místa ve všech třech vyhlášených kategoriích získali autoři z Třebíče!

Každý ročník fotosoutěže MŮJ SVĚT umí organizátory něčím překvapit. Letos své snímky vedle pravidelných účastníků zaslalo také mnoho nových autorů z míst, odkud se dosud do soutěže nikdo 
nepřihlásil. A řada účastníků do soutěže přihlásila jen jeden snímek, přestože je jejich počet limitován až na šest.
Příjemným překvapením je také to, že se do soutěže nominoval větší počet klientů, jimž většinou s účastí museli pomoci zaměstnanci Charit. To je také případ fotografky Michaely Vostalové z Třebí
če, která zde založila a jako dobrovolník vede fotokroužek Fotíme bez bariér, v němž chce poukázat na tvůrčí schopnosti handicapovaných lidí. Mezi návštěvníky jejího kroužku jsou také klienti chari
tního stacionáře Úsměv, jejichž fotografie patří mezi oceněné. A první místo v kategorii Můj charitní svět si tato absolventka Institutu tvůrčí fotografie FPF Slezské univerzity v Opavě odnáší za svůj
snímek také sama Michaela Vostalová. „Pro nás je to uznání a čest, když se můžeme setkávat s tak výbornou prací našich absolventů,“ říká Jindřich Štreit. „Zvláště když navíc pomáhají lidem ko
lem sebe objevit krásu a radost z fotografie, velmi si toho vážíme,“ doplňuje ho Jiří Siostrzonek.
VÍTĚZOVÉ fotosoutěže MŮJ SVĚT 2024

Kategorie PORTRÉT

1. místo: David Treger (Třebíč), 2. místo: Milena Sojková (Plzeň), 3. místo: Ondřej Pokorný (Olomouc), Čestné uznání poroty: Petr Macl (Hradec Králové)
Kategorie MŮJ CHARITNÍ SVĚT

1. místo: Michaela Vostalová (Třebíč), 2. místo: Lenka Fojtíková (Uherské Hradiště), 3. místo: Soňa Procházková (Třebíč), Čestné uznání poroty: Hana Richter (Červený Kostelec)
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Kategorie JAK TO VIDÍ KLIENTI

1. místo: Marie Černá (Třebíč), 2. místo: Antonín Smejkal (Třebíč), 3. místo: Aleš Dřímal (Přerov), Čestné uznání poroty: Eva Rohovská (Opava)
Autoři dalších fotografií, které budou tvořit putovní výstavu MŮJ SVĚT 2024:  Petr Kubesa (Opava), Andrea Fenclová (Písek), Aneta Maclová (Hradec Králové), Hana Richter (Červený Kost
elec), Petr Macl (Hradec Králové), Martina Soukupová (Litomyšl), Zbyněk Čech (Žďár nad Sázavou), Lucie Veselá (Třebíč), Magda Flegrová (Opava), Oldřich Grmela (Třebíč), Richard Lamač (Tř
ebíč) a Richard Vitoslavský (Přerov).
Blahopřejeme!
Vernisáž všech oceněných a vybraných snímků proběhne v úterý 12. března v 17 hodin v Historické výstavní budově Slezského zemského muzea v Opavě za účasti Jindřicha Štreita i Jiřího Siostrz
onka. Následně bude výstava putovat až do konce roku po různých místech České republiky.

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fpf (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Vyhodnocení 16. ročníku soutěže MŮJ SVĚT skončilo překvapením. Seznamte se s vítězi ( Charitaopava.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie ); Vyhodnocení 16. ročníku
soutěže MŮJ SVĚT skončilo překvapením. Seznamte se s vítězi (Charitaopava.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

22. Suchý únor už je sice tady, ale my jsme se ještě…  
14:14 | 07.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezská univerzita v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Suchý únor už je sice tady, ale my jsme se ještě před jeho začátkem zeptali našich studentů na jejich vztahu alkoholu a zda suchý únor budou držet.A jak to máte s alkoholem vy?Filozoficko-
přírodovědecká fakulta v OpavěFakulta veřejných politik v Opavě Fyzikální  ústav  v Opavě

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  opavě (3x), fyzikální (1x), ústav (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Suchý únor už je sice tady, ale my jsme se ještě… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě ); Suchý únor už je sice tady, ale my jsme se ještě… ( Facebook -
Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta); Suchý únor už je sice tady, ale my jsme se ještě… ( Facebook - Příspěvky, Fakulta veřejných politik );

Zpět na seznam
 

23. Nekonečná přestřelka na sítích. Běž zpátky uklízet, vzkázal Mikulášek Čabanovi  
15:15 | 07.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Kaocko.cz - Články  AUTOR: Ondřej Huml SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Chce se utkat s Václavem Mikuláškem. Doslova za každou cenu. Reprezentant mladoboleslavského Bulldog gymu Pepa Čaban by se s Babou Jagou rád pobil v boxu bez rukavi
c, zatím ale buší do zavřených vrat. Rodák z Ostravy o souboj s ním zjevně tolik nestojí a on to odmítá pochopit. Jejich nekonečná střílečka tak píše další pokračování, zápas je 
však stále v nedohlednu. 

Čaban útočí na Mikuláška už hezkých pár měsíců. Palba probíhá na sítích a sledovat ji můžete na Instagramu Valhalla Fighting. Jeden druhého tam vážně nešetří.

"Nazdar Vašíku pašíku, tak co, dlouho jsme se neviděli. Vzal jsem si teď na sebe nový hadry, protože ten úbor, nad kterým sis honil… Tvé masturbace už bylo zkrátka dost. Teď jsou na řadě jiné v
ěci, které spolu máme vyřešit. Tak mě dobře poslouchej. Hraješ si na fightera, přitom sis mě na sítích zablokoval. Ty mě, i když jsi mě vyzval jako první! Prý sháníš moji adresu, ale nechceš být veř
ejně poníženej, že ne? Další věc je ta, že ses asi ze*ral. Tak se nechovej jako správná ostravská m*dka a pojď se mnou do ringu," hlásal Čaban v listopadu, kladné odpovědi se ale nedočkal.

Po Mikuláškově zápasu se Žralokem se tak ozval znovu. Zkritizoval Babu Jagu za výkon, navrch ho opět pozval mezi provazy. Bývalý fighter Oktagonu se mu ale vysmál. "Chtěl bych moc pochválit
Pepu Čabana a jeho mamku za to, jak jsou šikovní. Mají úklidovou službu a já si je rád objednávám, rád je nechávám si přivydělat, protože to mají fakt těžké. Takže pokud chcete někomu pomoct, 
Pepa Čaban s mamkou jsou ti praví. Jejich úklidová služba se jmenuje 'Vlezem tam, kam nikdo nikdy nevlezl, vylížeme každou díru'. Najdete je tady na Instagramu," řekl s kamennou tváří oblíbený 
bojovník a celý tenhle kolotoč se rozjel zase nanovo. 

"Čau trosko! Nezareagoval jsi na video, jseš klasicky zes*anej. Každého vyzíváš a pak se k tomu vůbec nemáš, to jsi prostě celej ty. Pos*al ses ze mě stejně jako ses po*ral z Alexe Cverny, takže 
čekám, až to podepíšeš. Máš to hozený na stole. Ať se ti daří, Václave," zopakoval tenhle týden Čaban a odpověď Mikuláška byla celkem blesková. 

"Kámo, já nepotřebuji mluvit. Pravidla jsi odmítl, protože jseš po*ranej ty, to jsi nějak zapomněl říct. Takže běž zpátky uklízet," kontroval Baba Jaga, který letos bude mít hodně napilno. 

V březnu ho čeká premiéra v RFA a v ní tvrďák Gabriel  Török, o měsíc později ho možná uvidíme na turnaji v Opavě. V létě si dá zase další zápas na půdě Clash of the Stars. A to doma v Ostrav
ě, kde se rýsuje jeho bitva s obrem Cvernou. 

Třeba se ho ale dočkáme i na Valhalle. Zrovna box bez rukavic je totiž něco, co Mikuláška vždycky hodně zajímalo. "Bare knuckle je nejvíc! Lákalo by mě to strašně.," prohlásil v srpnu v rozhovoru 
pro kaocko.cz. Tehdy byl však ještě v Oktagonu, jenž ho na tuto brutální disciplínu odmítl uvolnit. 

"Z Wotoru jsem dostal nabídku na titulový zápas s Michalem Pasternakem. Ukazoval jsem to Ondrovi (Novotnému), nabízeli mi 15 tisíc eur. Řekl, že mě nepustí. Úplně ho ale chápu," konstatoval te
hdy Mikulášek. 

Dočkáme se ho v řežbě s holými klouby alespoň letos?

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  gabriel (1x), török (1x)

Zpět na seznam
 

24. Strojovny, šatny i kráčivý podvozek. Největší rypadlo v Česku je nyní k vidění ve virtuální realitě  
15:24 | 07.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: IRozhlas.cz - Věda a technologie  AUTOR: Karolína Burdová SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Unikátní kráčející rypadlo RK 5000 z lomu ČSA na Mostecku je možné si nově prohlédnout ve virtuální realitě. Opuštěný stroj by totiž měli časem těžaři rozebrat a dát do šrotu, lom pak zaplavit.
Největší rypadlo v Česku je teď možné si virtuálně projít na webu Uhelného safari, nebo prostřednictvím 3D brýlí.
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„Tady vám takhle nasadíme brýle, když si je dáte na oči, dáme pásku dozadu a tady se utáhnou,“ říká Martin Špoula. Nasazuje mi 3D brýle s virtuální realitou, kterou vytvořil spolu se studenty Slez
ské  univerzity  v Opavě .
Váš prohlížeč nepodporuje přehrávání audia.
Přehrát
00:00 / 00:00
Poslechněte si: Nikdy jste nebyli v lomu ČSA na Uhelném safari, a neprohlédli si tak největší rypadlo v Česku? Nevadí, nově si ho můžete projít ve virtuální realitě. K vidění jsou strojovny, šatny i uni
kátní kráčivý podvozek.
„Na brýlích jsou kamery, které sledují vaše ruce, a vy pomoci nich si můžete vybrat bod, kam chcete skočit na to rypadlo, takže teď je tam rozcestník, kde je zjednodušený model rypadla. Z rukou v
ám běží ukazovátka,“ dodává.
Vidím zde: šatna obsluhy, spodní stavba, kráčivý podvozek, drtič skrývky, řídící kabina, a pak polohovatelný vodič korečkového řetězu.
„Začněte klidně někde dole. Tak teď už jste přímo uvnitř stroje, a když namíříte na zem na některou ze šipek, tak se pohnete v tom směru,“ naviguje mě Špoula.
„Vstupujeme do jedné z mnoha strojoven. Vidíte soustavu hydraulických válců, které zajišťovaly pohyb RK. Kvůli své velikosti a váze stroj kráčel za pomoci hydraulických zařízení. Při provozu zde 
byl takový hluk, že sem byl zakázaný vstup,“ popisuje hlas z brýlí.
Byl to teda zážitek, člověk se procházel přímo v rypadle, měl tak pocit, že je přímo tam. Ale nebyla to virtuální realita v pravém slova smyslu, byly to 360 stupňové fotografie.
Skokový nárůst internetových podvodů se zastavil. Policie doufá, že je to díky preventivním projektům
„Ten název virtuální je zprofanovaný a používá se pro různé druhy zážitků. Taková ta virtuální realita v pravém slova smylu, kde jsme v herním interaktivním prostředí, je něco malinko jiného, my to 
využíváme na začátku virtuální prohlídky, kde je zmenšený model rypadla, který je vymodelovaný ve 3D, ten funguje jako rozcestník, kde si můžu kliknout a dostat se na konkrétní lokaci, ale ta virtu
ální prohlídka funguje jako street view, je to vlastně propojená sada 360 stupňových fotografií, mezi kterými se můžu pohybovat,“ vysvětluje Špoula.
Korečkové rypadlo RK 5000 sloužilo k dobývání skrývkové horniny v uhelném lomu ČSA a stavět ho museli technici před 40 lety přímo tam, říká mi jeho mluvčí Eva Maříková.
„Je to vlastně největší stroj u nás v ČR, možná i ve střední Evropě, je to 5,5 tisíce tun vážící stroj, který má na délku 140 metrů, 40 m na výšku a určitě má fanouškům techniky co nabídnout,“ dodáv
á.
Jak souvisí lanovka, ptačí cvrlikání a laser? Francouzský fyzik za spojení dostal Nobelovu cenu
Kolos mezi těžebními stroji je v současnosti v lomu podle Maříkové nepotřebný. Navíc na místě, na kterém stojí, má být v budoucnu jezero.
„RK stojí na místě, kde do budoucnosti zůstat nemůže, protože se to neslučuje s plány na restrukturalizaci regionu a na využití zbytkové jámy lomu ČSA po ukončení těžby hnědého uhlí. Stroj bycho
m tedy museli rozebrat a zlikvidovat. V současné době jednáme s Ústeckým krajem, který má myšlenku stroj zachovat do budoucna jako technickou památku, ale zatím je to pouze ve fázi jednání,“
doplňuje Maříková.
Nasadit si 3D brýle a projít si virtuálně rypadlo budou moct zájemci při mimořádných akcích, jako je třeba Mostecká slavnost nebo oslava Dne horníků. Jednodušší verze bez 3D brýlí je už teď pro 
kohokoliv přístupná na webu Uhelného safari.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

25. POZOR ZMĚNA!!! Pondělní klauzury se přesouvají…  
18:07 | 07.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Multimediální techniky v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

POZOR ZMĚNA!!! Pondělní klauzury se přesouvají na pozdější hodinu - 13:30!Životní příběhy babiček a dědečků ztvárnili v zimním semestru studenti 1. ročníku a nostalgicky vzpomínali studenti 2
. ročníku.Fyzikální  ústav  v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikální (1x), ústav (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Životní příběhy babiček a dědečků ztvárnili v… ( Facebook - Příspěvky, Fyzikální ústav v Opavě );

Zpět na seznam
 

26. Lístky na Studentský ples už jsou v prodeji �   
10:26 | 08.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Lístky na Studentský ples už jsou v prodeji �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

27. Naše stopa v Czech Press Photo absolutním…  
10:36 | 08.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Naše stopa v Czech Press Photo absolutním vítězstvím za Fotografii roku našeho pedagoga (a absolventa), skvělého Romana Vondrouše, ještě nekončí! Významná ocenění za rok 2023 získali i da
lší absolventi našeho Institut tvůrčí fotografie Filozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě: Vít Šimánek (na fotografii drží skleněnou trofej) obdržel jak 2. nejvýznamnější ocenění v soutěži – Grant pri
mátora města Prahy, tak 3. cenu v kategorii Lidé, o kterých se mluví. A Honza Sakař si zajistil 3. místo v kategorii Umění a kultura. Všem našim absolventům srdečně gratulujeme a jsme na ně nále
žitě pyšní!

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Naše stopa v Czech Press Photo absolutním… ( Facebook - Příspěvky, Institut tvůrčí fotografie ); Naše stopa v Czech Press Photo absolutním… ( Facebook - Příspěvky,
Filozoficko-přírodovědecká fakulta);
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Zpět na seznam
 

28. Dílo by mělo být lepší než jeho autor FILMAŘ PETR JANČÁREK A JEHO PLACHÝ DOKUMENT O
VÁCLAVU HAVLOVI  

12:45 | 08.02.24     Originál  Stáhnout
Tisk  ZDROJ: Echo Media a.s. - Týdeník Echo  AUTOR: ERIKA ZLAMALOVÁ publicistka SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Scenárista, režisér, spoluzakladatel humanitární organizace Člověk v tísni, účastník řady humanitárních misí a v neposlední řadě také pedagog Slezské univerzity  v Opavě  Petr Jančárek dokon
čil dlouho očekávaný film Tady Havel, slyšíte mě?. Časosběrný snímek dokumentující poslední tři roky života Václava Havla bude v kinech od 11. dubna. S Petrem Jančárkem hovoříme nejen o Vác
lavu Havlovi, ale také o etických hranicích dokumentaristy či jeho potřebě nevstupovat do děje před kamerou. 

Loni jste byl ve Lvově, navštívil jste africkou Ghanu, hned po návratu jste se vydal znovu na Ukrajinu, tentokrát do Kyjeva, Charkova a dál na východ… Jaké projekty vás do těch
to míst přivedly?  

Ta první cesta na Ukrajinu a do Ghany souvisela s programem Medevac, což je vládní humanitární aktivita České republiky v oblasti zdravotnictví, zaměřující se na nejzranitelnější skupiny obyvatel
stva ve světě. Řídí ji Ministerstvo vnitra ČR a já jsem dokumentoval především práci našich lékařů a zdravotních sester různých medicínských oborů, kteří teď aktuálně na Ukrajině a v Ghaně pomá
hají. Většinou se přímo podílejí na léčbě pacientů, ale také edukují místní personál a zabývají se prevencí. V ghanské Tamale ve vnitrozemí to byli gynekologové z FN Brno, v Cape Cost na pobřeží z
ase traumatologové z FN Královské Vinohrady a z FN Olomouc. Na Ukrajině působí v rámci programu Medevac tým brněnských a ostravských chirurgů, zaměřují se teď na pomoc civilistům a dem
obilizovaným vojákům. Většinou jde o brutální popáleniny a amputace končetin, konkrétně ve Lvově naši lékaři spolu s místními odborníky pomohli během asi osmdesáti operačních hodin v návratu
k aspoň trochu přijatelné kvalitě života víc než třem desítkám lidí. Doufám, že během pár měsíců vznikne z natočených záběrů, nasbíraných na obou misích, zajímavý dokument. 

A vaše druhá cesta na Ukrajinu?  

Podruhé jsem byl na Ukrajině v závěru loňského roku s Člověkem v tísni, roztočili jsme totiž dokument o pomoci, kterou tam naše humanitární organizace poskytuje od roku 2014... Je logicky zaměř
en na aktuální situaci, ale já mám stejný pocit jako kdysi na Balkáně – je to strašně blízko našeho státu a jde o skutečnost, o tvrdou realitu, není to žádný film nebo počítačová hra. Vznikající dokum
ent ale nebude o zákopech, tancích, munici či politicích, ale o konkrétních lidech, kteří zejména na východě Ukrajiny neúnavně, obdivuhodně a dlouhodobě pomáhají v rámci programů Člověka v tís
ni svým spoluobčanům. 

Ve vaší filmografii je řada snímků vztahujících se k lidskoprávní tematice. V roce 2001 jste například točil na Kubě dokument o tamních disidentech. A také jste, pokud vím, požá
dal Václava Havla, aby jako někdejší vězeň svědomí natočil videopozdrav na podporu Kubánců uvězněných castrovským režimem po hromadném zátahu v roce 2003. 

Na Kubě jsme tehdy natáčeli film Hlasy z ostrova svobody. Nebylo to jednoduché, natáčení probíhalo skrytě, párkrát jsme měli namále… Na místě nám pomáhal kubánský novinář a fotograf Omar S
aludes, který byl v březnu roku 2003 spolu s dalšími čtyřiasedmdesáti disidenty zatčen, odsouzen a uvězněn. Dostal druhý nejvyšší trest, dvacet sedm let… A my jsme s přáteli při prvním výročí toho
zatýkání organizovali nejrůznější připomínkové akce, demonstrace před kubánskou ambasádou, barrandovští dekoratéři nám pomohli na Václavském náměstí instalovat symbolickou „vězeňskou c
elu“, do níž si přicházely na podporu uvězněných Kubánců „sednout“ nejrůznější osobnosti, vždy ve formátu jeden za jednoho. Já samozřejmě „seděl“ za Omara, který je už naštěstí z vězení
venku a v bezpečí. Oslovení Václava Havla přišlo někdy v těch dnech. Nejspíš se mu můj styl a jednoduchost líbily, takže jsem dostal nabídku, že bych pro něj videopozdravy mohl natáčet dál a pra
videlně. 

S Václavem Havlem jste se nicméně setkal již v roce 1989... 

Poprvé jsem ho viděl osobně 22. listopadu 1989 jako student dálkového studia pražské FAMU. Hodně jsem tehdy fotil a také chodil na revoluční famácký štáb do paláce Lažanských. A právě v tu st
ředu 22. listopadu volali přátelé z Laterny, tehdy tam bylo centrum Občanského fóra, potřebovali pár studentů na výpomoc. Vyrazilo nás šest, v podzemí divadla se nás chopil John Bok a pravil, že 
by bylo třeba, abychom odteď chodili s jedním pánem a nehnuli se od něj ani na krok… Byl to Václav Havel a my ho doprovázeli a vlastně tak trochu i chránili do pátku, pak to převzali kluci z Fakulty
tělesné výchovy a sportu, což bylo bezpochyby pro bezpečí pana prezidenta lepší (smích). Božínku – zažil jsem tam ten obrovský výbuch nadšení, když na jevišti přečetl Jiří Černý zprávu, že hlavní
komunističtí soudruzi položili funkce… 

Po letech jste natočil dokumentární trilogii Václav Havel, Praha-Hrad, která v letech 2009 až 2013 vznikla v koprodukci s Českou televizí a popisovala Havlovo federální prezident
ské období. Měl jste během natáčení příležitost hovořit s řadou výjimečných osobností, s da lajlamou, Richardem von Weizsäckerem, Madeleine Albrightovou, Georgem Bushem.
.. S kolika vlastně?  

Nasbírali jsme tehdy nějakých padesát rozhovorů. První díl o příchodu Václava Havla na Hrad a o učení se prezidentství, druhý o architektonických a dalších úpravách Pražského hradu, který byl z
devastován komunistickou „péčí“, třetí díl byl věnován rozdělení Československa z pohledu Hradu. Při téhle práci se nám mimo jiné podařilo po letech odmlčení a odstupu od médií dostat před kame
ru Věru Čáslavskou. A ano, bylo to skvělé, potkal jsem se opravdu se skutečnými osobnostmi, s politiky, umělci… s Tomem Stoppardem, Eliem Wieselem, Suzanne Vegou, Joan Baezovou,
Fareedem Zakariou, z těch českých s Jiřím Křižanem, Oldřichem Černým… Mám tenhle projekt, jehož iniciátorem a spoluautorem byl Martin Vidlák z prezidentovy kanceláře, opravdu rád. 

Pojďme k vašemu nejnovějším snímku Tady Havel, slyšíte mě?. Kdo natáčení posledních let Václava Havla inicioval? 

Přání, abych „natočil zbytek jeho života“, pronesl Václav Havel v dubnu 2009 po natáčení jednoho z videopozdravů. Zmohl jsem se jen na tichý souhlas a začal ho doprovázet s kamerou všude, kd
e to bylo možné. Neustále mě překvapovala důvěra, kterou ve mě Václav Havel měl a kterou přenášel i na ostatní, co se spolu s ním ocitali před mým objektivem a mikrofonem. Když se prezidenta 
někdo ptal, k čemu ty záznamy budou, tak bez váhání odpovídal – že jednou třeba pro historii. Limity pro natáčení stanovovali vždy ti, kdo byli na druhé straně kamery spolu s exprezidentem. Ale m
usím říct, že se jen málokdy stalo, že někdo odmítl a nechtěl být natočen. Mou práci samozřejmě ovlivňovaly i finance. Pan prezident přirozeně upozorňoval, že není možné, aby si natáčení o sobě 
financoval sám, i když by si to mohl dovolit, takže jsem první rok platil ze svého a pak pomohla doktorka Dadja Altenburg Kohlová, velkorysá mecenáška umění, díky níž jsem mohl s Václavem Hav
lem cestovat a realizovat řadu dalších věcí. Významným způsobem naši práci podpořila a já byl moc rád, že jsme jí mohli její vklad později vrátit... 

Natáčení se uzavřelo odchodem Václava Havla v roce 2011, film jde do distribuce letos. Tolik let odstupu jste zvolil záměrně, anebo dokon čení filmu nepřály vnější okolnosti?  

Po smrti Václava Havla jsem celý materiál uložil do sejfu v bance a řekl si, že se vůbec nic nestane, když zpracování chvilku počká. Později jsem vybral několik ukázek a vzal je na industry program
jihlavského filmového festivalu a tam materiál zhlédla jedna významná producentka z velevýznamné evropské televize. Moc se jí líbil, později přiletěla do Prahy, nakoukávala další kusy ve střižně a 
řekla, že má velký zájem se na výrobě dokumentu z tohoto materiálu podílet. Ale měla podmínku – že si dodá vlastního střihače. Pro mě byla představa filmu vyráběného pod světovou značkou veli
ce lákavá, tak jsem souhlasil. Všechno ale trvalo dlouho, pořád jsem měl pocit, že stojí za to vydržet, dotáhnout spolupráci do konce, vždyť je to šance udělat dokument, který automaticky uvidí půlk
a Evropy. Když se ale objevily další požadavky, totiž že by ten film se mnou také někdo psal a režíroval, řekl jsem nakonec Ne, děkuji. Právě tahanice tohoto druhu prodloužily práci na filmu o hodně 
let. Začal jsem tedy paralelně shánět další možnosti, jak sehnat finance. A věděl jsem, že projekt takového rozměru, jako je dokument o posledních letech života Václava Havla, nechci dělat po več
erech doma. Takže jsem hledal cestu k solidnímu rozpočtu, který by umožnil věnovat se té práci takříkajíc na plný úvazek. Moc pomohla crowdfundingová kampaň na platformě HitHit, kde jsme vy
brali na podporu filmu od našich úžasných drobných i velkých donátorů milion a půl korun. Pomohla i Nadace Michaela Kocába a samozřejmě seznámení s producentem Jiřím Konečným a jeho sp
olečností Endorfilm, která se stala hlavním producentem filmu. Jiří pak s pomocí fotografa Romana France našel investora Michala Kováře a mohli jsme se rozjet naplno, ale přišel covid… Nechci se
vymlouvat, to nemám zapotřebí, naopak – odstup, i když nakonec větší, než jsme si sami přáli, našemu filmu určitě prospěl. 

Když jste sháněl partnery pro snímek, jak jste jim popisoval poslání filmu?  

Dělal jsem to, co jsem si podvědomě slíbil už při natáčení, totiž že chci a budu Václava Havla vracet do povědomí lidí, až nebude... Myslím, že on uvažoval podobně, občas od něho zazněl nepatrný 
náznak v poznámce, v komentáři, že věří, že ho za ten definitivní horizont dobře a důstojně posunu. Jsem na to normálně pyšný, že si pro ten úkol vybral mě. Sobě a v duchu i jemu jsem také slíbil, 
že ho budu připomínat nejenom jako prezidenta Československa a České republiky a jako disidenta, který proseděl dlouhé roky v base, ale také jako umělce a jako obyčejného člověka, který byl vti
pný, laskavý, jenž měl své nerealizované sny stejně jako nemoci a starosti… Naštěstí jsem měl možnost být nejen u toho, co Václava Havla trápilo, ale trávit s ním čas také v době, kdy si splnil svůj v
elký dětský sen, když se stal skutečným filmovým režisérem. Myslím, že náš film může mezi lidmi rezonovat – a to je pro mě osobně dost důležité – i díky tomu, že jedno z jeho témat je důstojné stá
rnutí a smíření se s úbytkem vlastních sil a nakonec i se smrtí. To téma není před diváky na plátně nijak explicitně popisováno, ale noblesa pana prezidenta v závěru života je ohromující. Stáří a stár
nutí je navíc ve společnosti čím dál víc přítomno, ať chceme, či ne, takže snad jsme v tomhle smyslu docela moderní… Pan prezident vždycky říkal, že dílo by mělo být lepší než jeho autoři. Diváci n
ám už brzy řeknou, jestli se nám to povedlo… 

Václava Havla v dokumentu ukazujete ve velmi civilní poloze, nezřídka jde o docela intimní záběry... 

To, co mi nabídl a co jsem s ním mohl prožít, bylo skutečně velkolepé a intimní. Ve filmu je celá škála situací, od Havlova projevu v Evropském parlamentu v Bruselu až po pár dost hlubokých vhledů
do jeho soukromí. Podařilo se mi zachytit a do posledního okna posledního záběru dotáhnout i několik scén z hraničních situací, kdy mé natáčení skončilo, když jsem musel přestat přemýšlet jako r
ežisér a kameraman a začít se chovat bez ohledu na vyšší nebo umělecký zájem jako obyčejný člověk a jít docela obyčejně pomoci druhému, jenž se ocitl v nesnázích… 

A kde jsou podle vás ony hranice, za které už nejdete, kdy kameru vypnete? 

Nejsilněji jsem si to uvědomil v New Yorku, kde Václav Havel v květnu 2010 prodělal malou mozkovou příhodu. Stalo se to dopoledne při návštěvě Muzea moderního umění, už večer předtím mu n
ebylo dobře, ale naplno se atak projevil, když se mu udělalo zle v galerii, náhle si sedl na podlahu a z posledních sil řekl, že mu je blbě… Kamera šla okamžitě z ramene dolů, sehnali jsme pojízdné k
řeslo, dostali jsme spolu s paní Havlovou prezidenta do auta a vyrazili do nemocnice. Bohužel s sebou neměl potvrzení o pojistce, takže po ošetření musel čtyři hodiny čekat na lůžku na nemocniční 
chodbě, než ho přemístili do soukromých pokojů. V jednu chvíli kolem procházel zdravotní bratr v oranžové uniformě, zarazil se, vrátil se, znovu pohlédl na pacienta na lůžku a kroutil hlavou: „To je v
pr…, prezident Československa a leží tady na chodbě jak bezdomovec.“ Pojistka se pak naštěstí našla a já už se v těch neveřejných prostorách odvážil znovu vytáhnout kameru. Vzápětí dorazila M
adeleine Albrightová, přivolaná na pomoc paní Havlovou, a když viděla mě s kamerou, strašlivě se rozčílila – kdože pustil k pacientovi v soukromých prostorách nemocnice média? Ale pan prezide
nt se zrovna v té chvíli probíral a zachránil mě: „To je pan Jančárrek, Madlenko, to je v pořřádku...“ V Čechách o zdravotním problému Václava Havla nikdo nevěděl, tu událost se podařilo dokonale 
utajit, přestože o ní věděla řada přátel i lidí z velvyslanectví, to pan prezident velice oceňoval. Když pak byl náš slavný pacient propuštěn ze špitálu do domácího ošetřování, musel každý den ráno d
ocházet na kontrolu krve. Při jedné z těch návštěv jsme v hale nemocnice potkali Patrika Eliáše, tehdejšího slavného hokejového útočníka klubu New Jersey Devils. S Patrikem se dobře známe z na
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táčení jiného filmu, takže jsme se přátelsky pozdravili, ale ve spěchu na prezidentově cestě do nemocniční laboratoře… Vrátil jsem se k Václavu Havlovi a on se hned zeptal, zda se neplete, že to by
l ten slavný hokejista Eliáš? A dodal, že ti nejlepší hokejisté stále dávají nějaká interview, a proto má prosbu, zda bych Patrika nemohl jeho jménem požádat, aby nikde nemluvil o tom, koho viděl na
vozíku v nemocnici… Samozřejmě jsem slíbil, že to dojednám. Načež za pár minut zavolal sám Patrik, a co nechtěl? Prosil, abych požádal prezidenta a kolegy, abychom nikde nemluvili o tom, že js
me ho viděli v nemocnici, že by z toho mohly vzniknout řeči a zájem novinářů, o který nestojí… A tak došlo k vzájemné výměně tajemství mezi prezidentem a sportovcem, sotva bych ji mohl napsat d
o scénáře, protože by mi to nikdo nevěřil. 

Svou tvůrčí metodu popisujete slovy „moucha na stěně“. Co si pod tím představit?  

Opravdu se nejlíp při práci cítím, když na mě zúčastnění během natáčení úplně zapomenou. Snažím se neovlivňovat děj a nevstupovat do něj, jako bych na místě vůbec nebyl… Samozřejmě jsou i s
ituace, kdy to nešlo jinak a musel jsem si pomoci například prosbou o ustoupení stranou, když do záběru omylem vešel bodyguard nebo když si i dnes při natáčení dovolím požádat, aby se lidé nedí
vali do kamery, aby na mě zkusili zapomenout… Občas musím do někoho dokonce trochu strčit a pak se strašně a dlouho omlouvám… Někdy to samozřejmě nevyjde vůbec – jednou jsme se špatn
ě domluvili s ochrankou Billa Clintona, takže mám sice krásný záběr, jak mi bývalý prezident USA otvírá dveře, abych mohl projít s kamerou, ale to pokračování, kdy mě za pár desítek vteřin jeho oc
hranka vynesla v zubech, protože nevěděla, že půjdu za ním a za Havlem do Clintonovy kanceláře, tak to už nemám, protože kamera už byla dávno vypnutá a já v náručí silného bodyguarda… Pod
statné je, že natáčení není o mně, já neurčuji, co se bude dít, lidé nejsou před kamerou kvůli mně, ale já za ní kvůli nim. Tohle se, mimochodem, snažím učit i studenty v Opavě. A myslím, že právě t
enhle můj přístup vyhovoval i Václavu Havlovi. 

Strávili jste společně mnoho času, vyvinul se váš vztah v přátelství?  

Ne, to nemohu říct. Dokonce si myslím, že měl z prezidentské a postprezidentské doby minimum nových lidí, o kterých by hovořil jako o přátelích. Většina jeho blízkých přátel pocházela z doby před
revoluční. Ale to je moje interpretace. Z mé strany šlo o úctu, pokoru a maximální zájem, ze strany prezidenta o důvěru, toleranci a respekt. A občas, naštěstí, i o neuvěřitelně zajímavé poznámky a 
postřehy na nejrůznější témata, které ale nebyly určeny pro záznam. 

Snímek jste sestříhal do necelých devadesáti minut, jak naložíte se zbylým materiálem?  

Doufám, že nepoužitý materiál ve spolupráci s Knihovnou Václava Havla zpracujeme do většího projektu, který by měl sloužit badatelům a studentům. Bude muset projít pečlivou editací a tříděním, 
myslím, že by tento projekt bylo dobré doplnit a rozšířit o rozhovory, které jsme natočili s Martinem Vidlákem o působení Václava Havla na Hradě mezi lety 1989 a 1992. Nebo do něj dokonce zařadi
t výpovědi z projektu Labyrintem revoluce, v němž jsme v pěti dílech na základě stejnojmenné knihy Jiřího Suka získali přes sedmdesát výpovědí na téma listopad 1989. 

Plánujete se s filmem vydat na zahraniční fes tivaly? 

V únoru 2020 jsme v Kongresu USA ve Washingtonu před více než pěti sty lidmi prezentovali ukázky z našeho projektu. Sochař Lubomír Janečka, autor Havlovy busty tamtéž, nás seznámil s pár vli
vnými lidmi a společně s nimi jsme vymysleli, že by se dal při 30. výročí připomenout Havlův slavný americký projev z února 1990. Myslel jsem, že to je jen takové pábení v baru, ale překvapivě se t
o stalo. Najednou jsme stáli před publikem, promítali, hlavní proslov měla Madeleine Albrightová, přiletěla Joan Baezová... Byli jsme, myslím, úspěšní i na americké poměry a mně se potvrdilo, že n
áš dokument může být třeba ve Státech dobře přijat… Doufám, že tady doma to proběhne podobně – aspoň u naší cílové skupiny diváků, kteří si stejně jako my budou chtít Václava Havla v dobrém
připomenout a nahlédnout ho z trochu neobvyklého úhlu. Pozitivní ohlasy jsme získali už v Jihlavě na Mezinárodním festivalu dokumentárních filmů Ji.hlava 2023, který jsme naším filmem
zahajovali, předtím jsme na festivalu v Sarajevu promítali několikaminutové ukázky. Teď je před námi slavnostní premiéra. O to, aby náš plachý film o Václavu Havlovi uspěl i jinde ve světě, pochop
itelně hodně stojíme. P
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SEKCE: Komentáře MUTACE: Celá ČR
PDF POPIS OBRÁZKŮ: PŘÁNÍ, ABYCH „NATOČIL ZBYTEK JEHO ŽIVOTA“, PRONESL
VÁCLAV HAVEL V DUBNU 2009 PO NATÁČENÍ JEDNOHO Z VIDEOPOZDRAVŮ. NAŠTĚSTÍ
JSEM MĚL MOŽNOST BÝT NEJEN U TOHO, CO VÁCLAVA HAVLA TRÁPILO, ALE TRÁVIT S
NÍM ČAS TAKÉ V DOBĚ, KDY SI SPLNIL SVŮJ VELKÝ DĚTSKÝ SEN, KDYŽ SE STAL
SKUTEČNÝM FILMOVÝM REŽISÉREM. Poslední natáčecí den Havlova filmu Odcházení.
Ploskovice u Litoměřic 19. srpna 2010. Foto: Ondřej Němec PODSTATNÉ JE, ŽE NATÁČENÍ
NENÍ O MNĚ, JÁ NEURČUJI, CO SE BUDE DÍT, LIDÉ NEJSOU PŘED KAMEROU KVŮLI MNĚ,
ALE JÁ ZA NÍ KVŮLI NIM. DOUFÁM, ŽE NEPOUŽITÝ MATERIÁL VE SPOLUPRÁCI S
KNIHOVNOU VÁCLAVA HAVLA ZPRACUJEME DO VĚTŠÍHO PROJEKTU, KTERÝ BY MĚL
SLOUŽIT BADATELŮM A STUDENTŮM. PETR JANČÁREK (1959) Scenárista a režisér, na řadě
dokumentárních projektů se podílí i jako kameraman a fotograf. Patří k zakládajícím členům
organizace Člověk v tísni. Hluboký zájem o lidská práva jej profesně vedl do mnoha epicenter
válečných či ideologických konfliktů (Hongkong, Libanon, Kosovo, Kuba, Izrael, Palestina), byl také
aktivním účastníkem řady humanitárních misí (Sarajevo, Bosna, Čečna). Od roku 2009 přednáší na
Slezské univerzitě  v Opavě . Laureát Ceny Ferdinanda Peroutky.

PDF STRANA: 23

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), opavě (2x), univerzity (1x), univerzitě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): „Po Havlově smrti jsem materiál uložil do sejfu v bance“ ( Echo24.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );
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Za celou dobu trvání Uhelného safari tuto unikátní exkurzi v těžební oblasti Mostecké pánve navštívilo přes třicet tisíc lidí z celého Česka i zahraničí. Díky tomuto projektu máte unikátní možnost
seznámit se s technologií těžby hnědého uhlí za plného provozu a následně i s rekultivací krajiny v severních Čechách.

Největší safari, ale bez zvířat
Pokud vás někdo bude zvát na Uhelné safari do Mostu, neočekávejte od něj prohlídku tygrů a slonů v přírodní rezervaci. Místo toho vás čeká systém komentovaných exkurzí v těžební oblasti Mostec
ké pánve, které jsou určené pro veřejnost. Program zahrnuje například návštěvu povrchových lomů a rekultivovaných ploch, kterou od roku 2009 pořádá společnost Czech Coal. Exkurze jsou orga
nizovány každoročně od května do září, a vše probíhá za plného provozu, což pro návštěvníky vždy znamená jedinečný zážitek.
Co se týká Uhelného safari, tak se na něj jen tak „z ulice“ nedostanete. Musíte se totiž zaregistrovat přes internet. Rezervace probíhají vždy na začátku daného měsíce a je o ně prý enormní zájem,
což dokazuje i rekordní počet návštěvníků v roce 2023. Kromě toho, že Uhelné safari vyhrálo ocenění Krušnohorská nej, tak dokázalo přilákat důstojných 3 126 návštěvníků. Za čtrnáct let provozu t
ak mělo možnost vidět celou cestu technologické těžby a následnou obnovu krajiny přes třicet tisíc lidí.
Součástí safari je například i rekultivační trasa z ptačí perspektivy, která je prováděna letem vrtulníkem nad krajinou bývalých hnědouhelných dolů. Jinak se v rámci exkurze můžete vydat hned sed
mi trasami, přičemž jedna z nich je pouze virtuální. Ta se týká obřího korečkového rypadla RK 5000, které po dlouhých letech práce na povrchovém dole už nevyhovovalo, a proto se jeho prohlídka 
přesunula do virtuální reality.

GALERIE Uhelné safari
+ DALŠÍ 2 FOTKY + DALŠÍ 3 FOTKY
RK 5000 je největším strojem svého druhu v České republice a v rámci exkurze patřil vždy mezi hlavní atrakce, jenže jeho technický stav už nevyhovoval, a proto se firma rozhodla využít výdobytky
doby. Nejprve došlo k naskenování stroje a pak k následnému vytvoření 3D modelu celého interiéru. Na tomto projektu pracovali studenti Slezské univerzity  v Opavě  a celý stroj skenovala firm
a Most Creative Space. Z těchto dat poté vznikl trojrozměrný model. Výsledkem jsou dvě varianty virtuálních prohlídek, přičemž u první z nich potřebujete mít na sobě 3D brýle. Díky tomu se můžete
virtuálně pohybovat přímo po RK 5000. Druhá virtuální prohlídka 3D brýle nevyžaduje. Ostatně pojďte si RK 5000 vychutnat online.

Uhelné safari existuje od roku 2009 a jeho cílem je nejen seznámit s těžkou technikou a procesem povrchové těžby, ale hlavně ukázat veřejnosti, jak se zodpovědně staví k rekultivaci krajiny, která 
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po letech opět získává svoji tvář. Vítáni jsou všichni – rodiny s dětmi, firmy, školy i jednotlivci. V rámci komerční nabídky je však nutné objednat se individuálně.

mohlo by vás zajímat
Největší jeskyně světa: Vietnamský skvost byl objeven náhodou místním občanem

Novinkou posledních let je nová cyklotrasa – 7eko track, která vznikla v rekultivované krajině na Mostecku. „Cestou budete projíždět novodobou divočinou, tedy místy, kde stojí za to chvíli zůstat a r
ozhlédnout se. Kde se dříve těžilo uhlí, najdete dnes chráněné rostliny a živočichy. Jednotlivá zastavení jsou označena QR kódy, které vás odvedou přímo do interaktivní mapy,“ vysvětlují tvůrci tras
y na webu Uhelného safari.
Zdroje informací:

https://uhelnesafari.cz/
https://www.krusnehory.eu/mista/1-uhelne-safari

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

30. Pilotní projekt Opava podniká se povedl, několik…  
16:34 | 08.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Tomáš Navrátil SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Pilotní projekt Opava podniká se povedl, několik desítek lidí si vyměnilo své zkušenosti a rady, jak rozjet nové podnikání nebo dostalo zpětnou vazbu na své nápady. Proto jsme se rozhodli, že leto
s spustíme druhý ročník. Dnes jsme podepsali dohodu o spolupráci mezi hlavními aktéry, kterými jsou Město Opava , Slezská  univerzita  v Opavě  a Okresní hospodářská komora Opava s agen
turou BeePartner. Moc se těším na nápady, které vzejdou letos.

SEKCE: Politika

KLÍČOVÁ SLOVA:  opava (1x), slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

31. Projekty, které mají změnit tvář Moravskoslezského kraje, jsou v ohrožení. Chybí razítko z ministerstva  
19:58 | 08.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: ČT24 web - Články  AUTOR: Marek Vrlák, ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Významné projekty, které se mají zasadit o proměnu Moravskoslezského kraje, tlačí čas. Zkolaudované mají být do roku 2027, zatím však čekají na schválení na ministerstvu životního prostředí.
Z třinácti staveb, které mají v regionu vyrůst za peníze z Operačního fondu spravedlivé transformace, stíhá kraj s jistotou postavit v termínu jenom jeden – Moravskoslezskou vědeckou knihovnu
v Ostravě.

Peníze mají zamířit například do Karviné, která je známá spíš díky dolům a uhlí. Podle transformačních plánů kraje má na prázdných pozemcích hned vedle města vyrůst výzkumná zahrada, která kr
ajině navrátí život. „Pokud to vyjde, tak v den, kdy vyjede poslední vozík ze šachty ČSM, klepne se na základní kámen Edenu,“ řekl náměstek hejtmana Jakub Unucka (ODS).
Právě tento projekt v uhelném regionu chválí i odborníci. „Za mě je to skutečně jeden z těch velice silných transformačních projektů, který by měl přinést regionu zájem ze strany nových studentů, z
e strany vědecko-výzkumných pracovníků, ze strany turistů,“ míní rektor Slezské univerzity v Opavě Tomáš  Gongol .
Eden, který má stát dvě a půl miliardy korun, ale nelze postavit bez finanční podpory Evropské unie. Podobně je to u dalších dvanácti strategických projektů, které mají Moravskoslezský kraj podle v
ize hejtmanství proměnit a zbavit ho nálepky regionu zasaženého těžbou, nezaměstnaností a odlivem mladých lidí. „Jde o investici do něčeho, co nám umožní přejít z černého k tomu zelenému. Vše
chny projekty mají jedno společné – nejpozději o prázdninách roku 2027 musí zažádat o kolaudaci,“ připomněl Unucka.
Problém je ale v tom, že to naprostá většina z nich nestihne. Kraji tak hrozí, že přijde až o deset miliard korun z evropského transformačního fondu. Většina projektů teď čeká na schválení na minist
erstvu životního prostředí. „Proces hodnocení trvá 120 kalendářních dnů. K tomu dodáváme, že v rámci procesu formálního hodnocení se projekty ještě doplňují a zpřesňují se údaje, které jsou ve st
udiích. Během těchto doplnění se lhůta pro hodnocení zastavuje. Z tohoto důvodu se protahuje dokončení hodnocení,“ vysvětlila mluvčí resortu Veronika Krejčí.
Vedení kraje se ale vzdát nehodlá. „Určitě budeme chtít po ministerstvu a po Bruselu výjimku, která nám umožní posunout termíny,“ uvedl moravskoslezský hejtman Jan Krkoška (ANO).
Podle mluvčího Zastoupení Evropské komise v Česku Václava Lebedy má stejně jako české úřady i Komise zájem na tom, aby se projekty strategického významu, které splňují kritéria pro financov
ání, realizovaly. „Komise je proto s vnitrostátními řídícími orgány v neustálém kontaktu a poskytuje maximální součinnost, aby se tak stalo,“ dodal.
Zda ale termín nakonec bude možné posunout, Evropská komise nepotvrdila. Podle původního harmonogramu by tak kraj stihl zhotovit jediný projekt – vědeckou knihovnu v Ostravě, které se říká 
Černá kostka.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  tomáš (1x), gongol (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Projekty, které mají změnit tvář Moravskoslezského kraje, jsou v ohrožení. Chybí razítko z ministerstva ( ČT24 web - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

32. Jak si aktuálně vede největší projekt naší…  
08:10 | 09.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezská univerzita v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Jak si aktuálně vede největší projekt naší univerzity Eden Silesia? Dostane ambiciózní projekt vědecko-výzkumného a vzdělávacího parku "zelenou" pro realizaci a na čí rozhodnutí se čeká? Na tyt
o a další otázky ve včerejších Událostech z regionu na ČT odpovídali zástupci Moravskoslezského kraje a náš rektor doc. Tomáš  Gongol . Podívejte se i vy.

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  tomáš (1x), gongol (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Jak si aktuálně vede největší projekt naší… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );
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https://www.maximusweb.cz/public/original/61257010
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/61257010
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https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyNjc1ODQsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/61267582


Zpět na seznam
 

33. ♥ VSETÍNŠTÍ RODÁCI: JINDŘICH ŠTREIT…  
08:37 | 09.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Město Vsetín SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

♥ VSETÍNŠTÍ RODÁCI: JINDŘICH  ŠTREIT �Regionalnitelevize.cz (nyní A 11) natočila pro město Vsetín v loňském roce v rámci cyklu Vsetínští rodáci několik medailonků zajímavých osobností 
Vsetína, které postupně zveřejňujeme na youtube kanálu a facebooku města Vsetín. � Dnes vám přinášíme medailonek Jindřicha Štreita.Ten je významným � dokumentárním fotografem, vyso
koškolským pedagogem, kurátorem a organizátorem kulturního života. Za své � fotografie získal řadu domácích i �mezinárodních ocenění. Je zastoupen v nejvýznamnějších světových sbírká
ch. ♥ Od roku 1990 věnuje soustavně část své práce podpoře humanitární a charitativní činnosti. ♥Od roku 2006 je čestným občanem Vsetína.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (2x), štreit (2x)

Zpět na seznam
 

34. Už jste se zapsali na tělocvik?� V nabídce…  
09:00 | 09.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Filozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Už jste se zapsali na tělocvik?� V nabídce předmětů, na které se v letním semestru můžete přihlásit, naleznete i �plavání, �♂️ jógu, �badminton a spoustu dalších aktivit, díky kterým můžet
e spojit příjemné s užitečným. Za absolvování kurzu totiž získáte kreditní ohodnocení! Více informací naleznete na https://www.slu.cz/fpf/cz/ktvrozvrhNa nic nečekejte, zápis trvá do 9. 2. 2024. Slez
ská  univerzita  v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Už jste se zapsali na tělocvik?� V nabídce… ( Facebook - Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );

Zpět na seznam
 

35. Natočit autoportrét znamená otevřít se a být…  
10:00 | 09.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Multimediální techniky v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Natočit autoportrét znamená otevřít se a být kreativní ... https://youtu.be/m9hOiXjcjsA Fyzikální  ústav  v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikální (1x), ústav (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

36. Nezapomeňte, že každé úterý je pro Vás v…  
10:24 | 09.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Nezapomeňte, že každé úterý je pro Vás v UniPointu otevřena Kavárna pro Radost. Den před Valentýnem � si tady navíc můžete vyrobit i dárek pro vaše blízké ❣️

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

37. Rusové si nechali patentovat nový ruský systém TOS-3 Drakon. Předchozí verze spálí vše živé při 3 000
stupních Celsia  

13:27 | 09.02.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Techsvet.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ruská zbrojovka Omsktransmaš si nechala patentovat dělostřelecký systém TOS-3 „Drakon“, který je založen na podvozku systému TOS-1 a odpalovacím zařízení systému TOS
-2, informuje Defense Express. Konstrukce podobná plamenometu je zatím stále ve fázi konceptu, ale je zřejmě pokusem o odstranění problémů přítomných v dřívějších verzích
tzv. těžkého plamenometu.

Raketový dělostřelecký systém TOS-1 je řešení, které se na Ukrajině často objevuje, protože poskytuje silnou palebnou podporu a působí vážné škody. Novější systém TOS-2 byl rovněž spatřen n
a frontové linii. Použití této zbraně během bojů umožnilo Rusům poznat, že tzv. těžké plamenomety mají několik podstatných nedostatků ovlivňujících jejich celkovou užitečnost.
Termobarická zbraň TOS-1, o níž se někdy říká, že je chudým příbuzným jaderných zbraní, má deklarovaný dostřel 6 až 10 kilometrů. To má být její hlavní slabinou, protože zbraň musí být
umístěna v relativně malé vzdálenosti od frontové linie nebo cíle, na který se střílí. To z TOS-1 činí snadnou kořist pro ukrajinské útočné drony.
Drony FVP  za pouhých 500 dolarů, v přepočtu cca 11 tisíc Kč, rozbíjejí celou ruskou koncepci používání samohybných plamenometů. Malé zařízení ničí součást systému a brání mu v zasazování s
ilných úderů termobarickými střelami. To je pro Ukrajince dobrá zpráva, protože při útoku systémy typu TOS-1 dosahuje teplota v epicentru až 3 000 stupňů Celsia, což znamená, že vše v nulové z
óně se jednoduše vypaří a veškerý okolní kyslík je spotřebován. Jednoduše spálí vše živé.
Tg.-Ch. "Mash": Recently, JSC Omsktransmash registered the trademark TOS-3 "Drakon". 

The TOS-1A and TOS-2 "Tosochka" heavy flamethrower systems are currently in service with the MoD RF. Unguided artillery rockets with thermobaric warheads are used for firing. pic.twitter.com/
H6o56n0iDi
Systém TOS-1 má také výhody, které chtějí Rusové využít při konstrukci systému TOS-3 Drakon. Patří mezi ně podvozek zbraně. Tento samohybný víceúčelový raketomet byl namontován na pod
vozek tanku T-90 nebo T-72, díky čemuž se dobře osvědčuje v terénu. Rusové se domnívají, že kombinace takového podvozku a dosahu systému TOS-2, který se pohybuje od 15 do celých 24 kilo
metrů, by mohla umožnit konstrukci účinné termobarické zbraně. TOS-3 Drakon je zatím pouze konceptem a není jasné, zda a kdy Rusko začne toto řešení vyrábět.
Zdroj: redakce, en-defense-ua.com
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SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  fvp (1x)

Zpět na seznam
 

38. Otevřete dveře své budoucnosti� a začněte…  
18:00 | 09.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Filozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Otevřete dveře své budoucnosti� a začněte studovat na Filozoficko-přírodovědecké fakultě v Opavě!U nás si můžete vybrat z široké nabídky studijních programů! Zajímají vás �informační techn
ologie, �historické vědy, �archeologie, �filmová tvorba, �divadlo, �český jazyk a literatura, �cizí jazyky nebo knihovnictví? Své studium můžete realizovat ve všech typech –
bakalářském, magisterském i doktorském. ➡️ Přihlášky ke studiu přijímáme do 31. března 2024, tak na nic nečekejte a přidejte se k nám! Ústav informatiky Ústav historických věd - Slezská  uni
verzita  v Opavě  Ústav Archeologie SU Kulturní dramaturgie Opava Ústav bohemistiky a knihovnictví Slezské univerzity  v Opavě  Slezská  univerzita  v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  opavě (3x), slezská (2x), univerzita (2x), slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Otevřete dveře své budoucnosti� a začněte… ( Facebook - Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );

Zpět na seznam
 

39. S velkou lítostí jsme přijali smutnou zprávu, že…  
08:33 | 10.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Masarykova univerzita SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

S velkou lítostí jsme přijali smutnou zprávu, že nás opustil Martin Černohorský – emeritní profesor Přírodovědecká fakulta Masarykovy univerzity a bývalý rektor Slezské univerzity  v Opavě .Dož
il se úctyhodného věku, loni v létě oslavil 100 let. Čest jeho památce.

SEKCE: Agenturní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

40. Sdílíme s vámi zprávu z nejsmutnějších. Právě…  
09:09 | 10.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Sdílíme s vámi zprávu z nejsmutnějších. Právě jsme se dozvěděli, že zemřel první rektor naší univerzity prof. Martin Černohorský, vynikající fyzik a matematik, který se zcela zásadním způsobem za
sadil o vznik naší univerzity, a který také určoval první léta jejího rozvoje. Ještě vloni v září jsme měli příležitost těšit se z jeho úsměvu a vitality, když přijel do Opavy přijmout náš hold ke svým 100. 
narozeninám. Nyní sdílíme hluboký smutek s jeho blízkými a prosíme všechny, kdo jste tohoto vzácného člověka znali, abyste mu věnovali tichou vzpomínku.

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

41. S hlubokým zármutkem jsem přijal zprávu o úmrtí…  
10:17 | 10.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Tomáš Navrátil SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

S hlubokým zármutkem jsem přijal zprávu o úmrtí prvního rektora Slezské univerzity  v Opavě  profesora Martina Černohorského. Nejen Opava, ale i česká vědecká a univerzitní obec přichází o 
velkou osobnost. Bylo pro mě velkou ctí, že jsem se s tímto významným mužem mohl osobně potkat. Vyjadřuji upřímnou soustrast pozůstalým.

SEKCE: Politika

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

42. KOMENTÁŘ: Karviná. Normální, nikoli divné město  
13:00 | 10.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Idnes.cz - Články  AUTOR: David Štverka SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Karviná má smůlu. Většina lidí v této zemi v ní sice v životě nebyla, ne moc odlišná většina si ale při slově Karviná představí něco, čemu by se měla každopádně vyhnout, píše ve svém komentá
ři šéf moravskoslezské MF DNES David Štverka.

Špína, kouř, bída, divní horníci, nebo ještě hůř, divní fetující propuštění horníci, nevábné ulice – prostě obrázky ze slok písničky, kterou o Karviné zpívá kapela Yo Yo Band. Divné město.
Takovou nálepku podporuje i pravidelný žebříček kvality života v obcích a před dvěma týdny pak daly všemu korunu scény z karvinské pivnice, do které přijel Vít Rakušan se svou politickou show. D
ivné město s divnými lidmi.
Nechci rozebírat nastavení hodnot a parametrů žebříčku kvality života ani řešit nenávistné a dezinformační výlevy některých z účastníků zmíněné debaty.
Žebříček berou města za relevantní podle toho, v jaké jeho části se umístila, názorovou přehlídku z pivnice by pak asi předvedli lidé v jakémkoliv jiném zařízení tohoto typu kdekoliv v Česku.
Mimochodem, jen pár kroků od pivnice, do níž zavítal ministr Rakušan, stojí Regionální knihovna Karviná.
Kromě toho, že při ní funguje jeden z nejstarších filmových klubů v zemi, byla loni vyhlášena nejlepší knihovnou v Moravskoslezském kraji a dříve se zvládla stát rovněž i nejlepší městskou
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https://www.maximusweb.cz/public/original/61285772
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/61285772
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyODU3NzIsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyODU3NzIsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyODU3NzIsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/61285771
https://www.maximusweb.cz/public/original/61292774
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/61292774
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyOTI3NzQsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyOTI3NzQsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyOTI3NzQsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/61292619
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/61292619
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyOTI2MTksInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyOTI2MTksInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyOTI2MTksInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/61294732
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/61294732
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https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyOTQ3MzIsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyOTQ3MzIsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/61293580
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/61293580
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https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyOTM1ODAsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyOTM1ODAsInRodW1icyI6MX0=


knihovnou v České republice. Vyhlášená knihovna s klubem pro filmové fajnšmekry v „Buranově“? Zvláštní...
Jinak to divné město ve Slezsku vypadá zhruba nějak takto:
Má upravené historické centrum se zámkem a s přilehlým parkem. Zámeckým, nebo chcete-li městským, protože v Karviné toto pojetí splývá. Každopádně nevím, kolik měst v zemi má v centru obd
obně výraznou plochu s bohatým volnočasovým i kulturním vyžitím, a to včetně lodiček na jezeře.
Karviná je také lázeňské město. Divné, že? Divnější tady už může být jen to, že zdejší Lázně Darkov jsou dokonce i vyhlášené. Nejčastější hodnocení pacientů směrem k městu: to jsme netušili, že
Karviná je zelená. A taková pěkná...
V padesátitisícové Karviné je třináct základních a osm středních škol.
V Karviné  je univerzita .
Ve městě jsou dvě nemocnice. Kdyby to bylo málo, tak další je například v patnáct kilometrů vzdáleném Havířově a dalších několik nemocnic ve 25 kilometrů vzdálené Ostravě.
Podobné kilometry dělí lidi od práce. Pokud ji tedy neseženou přímo v Karviné. Na konci ledna bylo na Karvinsku 1 344 volných pracovních míst.
Karviná má, také na rozdíl od jiných měst, plnohodnotnou železniční dopravu včetně té rychlíkové.
Karviná má venkovní koupaliště, krytý bazén a... má taky moře. Jasně, je to trochu odlehčení, ale koupání u upravené velké rekreační vodní plochy (zvané Karvinské moře) spousta měst také nemá.
V Karviné se hraje na nejvyšší ligové úrovni fotbal a házená. Fotbalový stadion patří k nejhezčím v zemi.
V Karviné je golfový resort.
Karviná může těžit ze své hornické historie a figuruje v celé řadě pohornických rozvojových projektů.
Z Karviné dojedete rychle do Beskyd a ještě rychleji do Polska. A věřte, že mít v dnešní době kousek do polských supermarketů je celkem slušná výhra.
V žebříčku kvality života, který pravidelně zveřejňuje společnost Obce v datech, je ale aktuálně Karviná na posledním, 206. místě. Těch 205 měst před ní asi musí být naprosto úžasných...

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), univerzita (1x)

Zpět na seznam
 

43. Zemřel fyzik, matematik a první rektor Slezské…  
13:26 | 10.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Město Opava SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Zemřel fyzik, matematik a první rektor Slezské univerzity  v Opavě  prof. Martin Černohorský, který se zcela zásadním způsobem zasadil o vznik této školy a to, že Opava nese od roku 1991 tak
é přízvisko univerzitní město. Jen před několika měsíci jsme spolu s ním slavili jeho 100. narozeniny a těšili se ze zájmu pana profesora o Opavu i lidi, kteří tu žijí. Dnes jsme dostali zprávu o jeho od
chodu… Čest jeho památce.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

44. Zprávy v 16 (automat)  
16:05 | 10.02.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Zprávy v 16 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 2x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

16:01
0
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v tom národním investičním plánu, který jsme vlastně udělali až do roku 2050 v tom reformě, reformě psychiatrické péče, péče o duševní zdraví. Ke
1
5

znovuzvolení předsedou hnutí ANO poblahopřál Andreji Babišovi premiér Petr Fiala. Na sociální síti zároveň uvedl, že by si přál, aby se ve sněmovně choval víc jako politik. Ministr vnitra Vít 
Rakušan průběh sněmu komentovat nechtěl,

3
0

vytkl ale hnutí jeho dlouhodobější rétoriku. Druhé opoziční hnutí SPD je podle svých zástupců připravené s ANO spolupracovat jako protiváha k pětikoalici. Desítky litrů oleje
4
5

vytekly do řeky Labe u Ústí nad Labem. Látka se do vody dostala ze stavebního stroje. Hasiči proto do řeky instalovali norné stěny. Olej je biologicky odbouratelný. Olejovou skvrnu budou bě
hem odpoledne likvidovat hasiči. Čekají
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ještě na odborníky, kteří určí postup likvidace. Generální tajemník NATO Jens Stoltenberg varoval v rozhovoru pro německý týdeník před dlouhodobou konfrontací Severoatlantické aliance s 
Ruskem. Členové

1
5

paktu by podle něj měli zvětšit své obranné kapacity ještě rychleji než doposud. Stoltenberg dodal, že neexistuje žádná záruka toho, že Moskva nenapadne další země v případě, že porazí Uk
rajinu. Šéf aliance tak reagoval na slova Vladimira Putina,

3
0

který tento týden prohlásil, že Rusko nemá v plánu napadnout další země východní Evropy. Na to neusiluje o válku s Ruskem. Musíme se však připravit na konfrontaci, která by mohla trvat de
setiletí.

4
5

Zemřel český fyzik a pedagog Martin Černohorský. Vůbec první rektor Slezské univerzity  v Opavě  působil dlouhodobě i na Masarykově univerzitě. Jako fyzik

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

45. Smutek na Slezské univerzitě v Opavě... Více ZDE:…  
17:14 | 10.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Zpravodajství FTV Prima SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Smutek na Slezské univerzitě  v Opavě ... Více ZDE: https://cnn.iprima.cz/smutek-na-univerzite-v-opave-zemrel-jeji-prvni-rektor-ziskal-oceneni-i-od-ministerstva-425126

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzitě (2x), opavě (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Smutek na Slezské univerzitě v Opavě... Více ZDE:… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );
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https://www.maximusweb.cz/public/original/61295026
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/61295026
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyOTUwMjYsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyOTUwMjYsInRodW1icyI6Mn0=
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https://www.maximusweb.cz/public/original/61295139
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/61295139
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyOTUxMzksInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyOTUxMzksInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyOTUxMzksInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/61296796
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/61296796
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyOTY3OTYsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyOTY3OTYsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEyOTY3OTYsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/61296323


Zpět na seznam
 

46. Zemřel první rektor Slezské univerzity v Opavě, fyzik Martin Černohorský  
17:47 | 10.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: ČT24 web - Články  AUTOR: ČTK, pes SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ve věku 100 let zemřel první rektor Slezské  univerzity  v Opavě  Martin Černohorský. Jako fyzik se zabýval především vlastnostmi kovů a jeho profesní život je spojen s univerzitou v Opavě
, o jejíž založení se zasloužil, i s Masarykovou univerzitou v Brně. Stál také u zrodu České konference rektorů a byl jejím prvním kancléřem.

Slezská  univerzita  v Opavě  po Martinu Černohorském loni pojmenovala aulu v budově rektorátu. „Ještě loni v září jsme měli příležitost těšit se z jeho úsměvu a vitality, když přijel do Opavy přijm
out náš hold ke 100. narozeninám. Nyní sdílíme hluboký smutek s jeho blízkými,“ uvedla univerzita na webových stránkách.
Martin Černohorský se narodil v Brně, kde vystudoval učitelství matematiky a fyziky na Přírodovědecké fakultě Masarykovy univerzity. Zde později získal i titul doktor přírodních věd.
Profesor Černohorský se zabýval především vlastnostmi kovů. Jeho profesní život byl kromě opavské školy spojen především s Masarykovou univerzitou (MU) v Brně. Byl i organizátorem vědecké
ho i veřejného života, stál také u zrodu České konference rektorů a byl jejím prvním kancléřem.
V roce 1992 se stal prvním rektorem nově založené Slezské univerzity  v Opavě . Ve funkci zůstal dvě funkční období až do roku 1998. V roce 1999 byl jmenován emeritním profesorem Přírodov
ědecké fakulty MU.
Černohorský byl autorem řady odborných publikací a držitelem mnoha ocenění. Byl například i nositelem Medaile Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy České republiky II. stupně za průkopn
ické dílo ve vysokoškolské pedagogice (1992). Slezská  univerzita  v Opavě  mu za osobní přínos ke vzniku a rozvoji univerzity udělila Zlatou medaili Slezské univerzity  (1998) a medaili Silesi
a docta et culta (2013). V roce 2011 ho Učená společnost České republiky ocenila Medailí za zásluhy o vědu, v roce 2018 obdržel pamětní medaili Senátu, získal i Cenu města Brna pro rok 2021.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  opavě (6x), slezské (4x), univerzity (4x), slezská (2x), univerzita (2x), univerzitou (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zemřel první rektor Slezské univerzity v Opavě, fyzik Martin Černohorský ( Scienceweek.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

47. Studio ČT24 (automat)  
17:57 | 10.02.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio ČT24 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 18x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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Od jihozápadu k nám ale míří vysoká oblačnost, která souvisí se studenou frontou. Chladněji bude už od dnešní noci. Zítra bude zataženo a na většině území občasný déšť nebo přeháňky.
1
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Zemřel český fyzik a pedagog Martin Černohorský, vůbec první rektor Slezské univerzity  v Opavě  působil dlouhodobě i na Masarykově univerzitě. Jako fyzik se zabýval především vlastn
ostmi kovů. Podepsal petici několik vět a byl

3
0

v redakční radě samizdatové edice prameny. Vychoval několik generací vysokoškolských fyziků a byl mimo jiné detailním znalcem díla Izáka Newtona. Černohorskému bylo sto let.
4
5

A my se vracíme k úvodnímu tématu. Volební sněm hnutí ANO komentuje Jakub Charvát, politolog Metropolitní univerzity Praha.

17:04
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Krásný den vám přeji. Hezký podvečer. Tak na otázku kolegyně Nikoly Raindlové na sněmu, jestli chce být premiérem, se Andrej Babiš smí spíš smál. Stínový premiér totiž není, tím je Karel 
Havlíček. Hodně se o stínové vládě

1
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dnes mluvilo a také vyčítal Andrej Babiš novinářům, že prý mluví o ano jako o hnutí jednoho muže. Je to hnutí jednoho muže. Tak hnutí ANO je určitě výrazně personalizovaná, centralizované
politické hnutí

3
0

je výrazně spjato s osobou svého lídra. Asi těžko dokážeme oddělit ano od Andreje Babiše. Andreje Babiše, o ano. A stejně tak jeho voliči. Takže toto rozhodně platí. Na druhou stranu vidíme
, že ta komunikační strategie Anno se v průběhu času nějakým způsobem vyvíjí a

4
5

že je kladen velký důraz na další představitele té strany, jako je Alena Šilerová, jako je právě Karel Havlíček, kteří si rozdělili asi ty v tuto chvíli nejvýznamnější, nejvýznamnější další funkce za 
Andrejem Babišem. A i oni dostávají poměrně velký prostor v

17:05
0
0

tom veřejném prostoru, aby byli vidět, aby nějakým způsobem si vytvářeli pozice třeba i budoucích pomyslných lídrů. Řekl byste, že to funguje, ten triumvirát Babiš, Havlíček, Šilerová? Určitě 
to funguje. Můžeme

1
5

to soudit minimálně podle průzkumu veřejného mínění, kde ono si stojí jako velmi dobře a dlouhodobě se těší vysoké stabilní podpoře těch potenciálních voličů. Takže určitě to funguje. Navíc 
to i částečně rozvázalo

3
0

ruce Andreji Babišovi vystupovat v tom veřejném prostoru, v médiích apod., kde mu třeba to není tak příjemné a naopak mnohem více se může pak soustředit na nějakou kontaktní kampaň, k
de naopak jsem se daří mnohem více než v těch mediálních vystoupení. On taky. Andrej Babiš

4
5

chválil jak Karla Havlíčka, tak Alenu Schillerovou, ale koho naopak velmi ostře kritizoval, to byli ti odpadlíci. Řekl, že s lidmi, kteří přišli politikařit, se musí hnutí ANO rozloučit. Pak pro ČT práv
ě v tom rozhovoru řekl, že to

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

48. Zprávy (automat)  
18:07 | 10.02.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: Rádio IMPULS - Zprávy (automat)  AUTOR: Rádio IMPULS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

18:01
0
0

Nováková své rozhodnutí oznámila v projevu vysílaném státní televizí udělala jsem chybu uvedla dnešek je posledním dnem kdy k vám mluvím jako prezidentka dodala česká policie zpřesňuj
e detaily kolem nehody na

1
5

Benešovsku na silnici u Bystřice se odpoledne postupně srazila čtyři auta namísto původně uváděných zraněno je 10 lidí z toho 7 vážně mezi zraněnými jsou i čtyři děti Silnice je stále
uzavřena kvůli vyššímu počtu zraněných záchranáři

3
0

aktivovali traumaplán a dvě auta se srazila zřejmě v jednom pruhu vozidlo za nimi se jim snažil vyhnout a srazilo se s protijedoucím autem Ústí nad Labem dnes čekají dopravní omezení pod 
větruší kvůli rekonstrukci Železničního mostu přes

4
5

Bílinu Silničáři v noci uzavřou střeleckou ulici odklonem pojede taky městská doprava pomocí obřím jeřábu budou sneseny dosloužily

18:02
0
0

části starého mostu které nahradí nové od značek a řidiče pod větruší další omezení na přivaděči z osmičky při rozšíření kapacity Okružní křižovatky a úpravě světelné křižovatky
1
5

u Labe před zahájením rekonstrukce Benešova mostu v Ústí nad Labem pro rádio Impuls Jaroslav Přibyl univerzity  v Opavě  Martin Černohorský univerzita  oznamuje
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3
0

na svých internetových stránkách profesorský byl vynikajícím fyzikem a matematik m který se v 90 letech zasloužil o vznik Slezské univerzity  a také určoval první léta jejího rozvoje škola p
o něm loni pojmenovala aulu v budově

4
5

rektorátu zrušena Jizerská padesátka chybí i profesionálům v našem vysílání to potvrdil mistr světa v klasickém lyžování z roku 2003 Martin Koukal ten lituje hlavně Rekrea běžkaře mě to mr
zí kvůli těm Já

18:03
0
0

jsem za svůj život najezdil do závodu spoustu to že zrovna teď jeden závod nepojedu nezlomí ale je to škoda pro spoustu těch hopíku kteří To mají jako jeden z těch vrcholu té zimy Jizerská 
padesátka se letos nejede

1
5

kvůli teplému počasí a nedostatku sněhu razantně přesvědčivým vítězstvím hřišti soupeře zahájili sparťanští fotbalisté jarní část Fortuna ligy ve 20:00 v zdolali domácí Karvinou 3:01 gól dal k
apitán Krejčí nevídanou

3
0

Střelou přes hlavu druhý po přestávce karabec A3 po krásném stolu Kuchta Sparta vede ligu o osm bodů před Slavií která má ale dvě utkání k dobru v dalších zápasech 20 kola Dynamo Čes
ké Budějovice 3 0 Porazilo Baník Ostrava Slovan Liberec s20

4
5

přehrávat sigmu Olomouc a Slovácko 1 2 nestačilo na Pardubice poslední zápas Viktoria Plzeň Mladá Boleslav se ještě hraje nebo už hraje hraje s 3. minuta prvního poločasu a je to zatím Br
anek a vracíme se

18:04
0
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K nehodě o které jsme mluvili ve zprávách po hromadné nehodě zůstává uzavřena obou směrech trojka na trase praha-tábor u Bystřice policie dopravu odklání taky se ozvěte a to na naší mo
bilní linku naší mobilní aplikace je to tak

1
5

jednoduché počasí muselo tušit že se vrací jarní část první fotbalové ligy 20 kolo právě se tedy hraje v Plzni Boleslavi tam
3
0

za chvíli budete mít i uši Já jsem v Pospíšil A přeji vám krásný večer a radost ze života i na víkend
4
5

mě zítra budeš ptát proč včera prošel Ty máš jsem

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzity (2x), opavě (1x), univerzita (1x), slezské (1x)

Zpět na seznam
 

49. Události (automat)  
19:52 | 10.02.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT1 - Události (automat)  AUTOR: ČT1 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 18x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

19:38
0
0

Jenže na sestavení vlády se chystá další těžká váha a veterán pákistánské politiky, muslimský konzervativec Naváz Šaríf. Má za sebou páteř pákistánské
1
5

moci, armádu. Podpora generálů by se mohla ukázat jako klíčová. Navázi Šarífovi, kterého kdysi od moci sami
3
0

odstavili, nedávno umožnili navrátit se z exilu a zbavit se trestu za korupci. Naopak charismatický Imran Chán skončil za vyzrazení státního tajemství na deset let za mřížemi.
4
5

230 milionová jaderná mocnost se potýká s nárůstem násilí. Dvojice explozí zabila den před volbami 28 lidí. Útoků strmě přibývá od nástupu Tálibánu v sousedním Afghánistánu. Před

19:39
0
0

měsícem se prudce zhoršily vztahy s Íránem, který na pákistánské území odpálil rakety proti údajným teroristům. Napětí pozorně sleduje další soused, Čína, která je odhodlaná ochránit miliar
dové investice v Pákistánu především podporou armády, byť

1
5

to je proti přání většiny Pákistánců. Oliver Ján, ČT. Ve věku 100 let zemřel první rektor Slezské univerzity  v Opavě  Martin Černohorský. Svou vědeckou kariéru zasvětil matematice a fyzic
e. Zabýval

3
0

se především vlastnostmi kovů. V devadesátých letech se zasadil o vznik univerzity a významně ovlivnil první roky její existence. Stál u vzniku České konference rektorů. Neustále přibývá mla
dých lidí, kteří

4
5

pobírají invalidní důchod kvůli duševní chorobě. Loni pobíralo dávku už 1300 ve věku do 19 let. Stále častěji kvůli úzkostným poruchám i těžkým depresím. Podle specialistů může být důvode
m například špatná dostupnost včasné

19:40
0
0

péče. Ve čtyřiadvaceti měla Lucie poporodní deprese. Jenže se bála, že jí okolí odsoudí a pomoc vyhledala pozdě. Ve fázi, kdy jako jsem nebyla schopná dokonce stát jako z postele, prostě j
sem furt brečela. Momentálně se léčí s bipolární

1
5

poruchou. Zároveň získala první stupeň invalidity. Po opakovaných hospitalizacích zažádal o invalidní důchod i Vít Kettner, který má teď druhý stupeň. Na gymnáziu se začala rozvíjet depres
e. Táhlo se to se mnou přes vysokou školu a

3
0

vlastně se to rozvinulo, vlastně ta neléčená deprese, úzkosti, až vlastně psychotický stav. Já bych doporučila všem, kdo pociťuje nějaký takový problémy, takto řešit. Pak by se to mohlo dost
at do horší fáze, což v mém případě bohužel byly

4
5

jako sebevražedný sklony. Její slova potvrzují odborníci. Ti sledují nárůst mladistvých v invalidním důchodu i ve třetím stupni. Pokud ta intervence přijde včas a přijde komplexně odborně, tak 
to riziko, že

19:41
0
0

to onemocnění bude mít chronický průběh až s tou invaliditou, to riziko se významně snižuje. V Centru duševního zdraví v Brandýse pomáhají odborníci lidem s návratem do práce i do školy, a
to už od 16 let. Obrátit se na ně mohou i sami zaměstnavatelé.

1
5

Podle Terezy Havrdové je klíčová motivace, což je základ metody, která se jí za třináct let osvědčila. Jakmile klient přijde, že má zájem o práci, chce pracovat, ví, čemu by se věnoval rád, ane
bo to s námi nějakým způsobem

3
0

se snaží zmapovat, tak je velká šance, že se nám zadaří najít zaměstnání, které ho bude bavit. To se podařilo Vítu Kettnerovi, který pracuje jako IT specialista v organizaci revénium Lucie jak
o vystudovaná ekonomka uplatnění hledá.

4
5

Lea Surovcová, ČT. Odpovídat správně na otázky z mnoha oborů se po celý den snaží soutěžící v brněnském Boby centru. Podle organizátorů jde o největší jednodenní k vízový šampionát v 
Česku. Do sálu se právě

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

50. Ve věku sto let zemřel první rektor Slezské univerzity v Opavě Černohorský  
20:11 | 10.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Denik.cz - Opavský a hlučínský deník  AUTOR: Richard Kutěj SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Slezská  univerzita  v Opavě  oznámila v sobotu na svých sociálních sítích smutnou zprávu. Ve věku sto let zemřel první rektor univerzity, profesor Martin Černohorský, vynikající fyzik a matem
atik.

"Sdílíme s vámi zprávu z nejsmutnějších. Právě jsme se dozvěděli, že zemřel první rektor naší univerzity prof. Martin Černohorský, vynikající fyzik a matematik, který se zcela zásadním způsobem z
asadil o vznik naší univerzity, a který také určoval první léta jejího rozvoje," uvedla Slezská  univerzita  v Opavě  v sobotu na svém facebookovém profilu.
"Ještě vloni v září jsme měli příležitost těšit se z jeho úsměvu a vitality, když přijel do Opavy přijmout náš hold ke svým 100. narozeninám. Nyní sdílíme hluboký smutek s jeho blízkými a prosíme vše
chny, kdo jste tohoto vzácného člověka znali, abyste mu věnovali tichou vzpomínku," končí vzpomínka na Martina Černohorského na sociálních sítích Slezské univerzity  v Opavě .
MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT: Toto je TOP 5 základek Opavska, kde žáci nejlépe zvládli přijímačky na střední
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SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  opavě (4x), slezské (2x), univerzity (2x), slezská (2x), univerzita (2x)

Zpět na seznam
 

51. Televizní noviny (automat)  
20:22 | 10.02.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: TV Nova - Televizní noviny (automat)  AUTOR: TV Nova SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 18x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

19:43
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vyvolat úzkosti, zvracení, zrychlený dech nebo psychotické reakce. Přesto byl její prodej volný a bez problémů se k ní dostaly i děti. Ministerstvo zakročilo až po otravě zhruba stovky mladých 
lidí. Dočasně dáme na seznam návykových

1
5

látek, zakázaných látek HHC a obdobné produkty tak, abychom zabránili dalšímu riziku. Jenže s tím národní protidrogový koordinátor Jindřich Vobořil tak úplně nesouhlasí. HHC by totiž ze d
ne na den bylo nelegální a za jeho držení by lidé mohli

3
0

skončit ve vězení. Z cukrovinek se totiž rázem stala tvrdá droga. A to až do chvíle, než bude schválena novela o návykových látkách, která HHC postaví na úroveň alkoholu nebo cigaret. Pro 
lidi, kteří by byli do té doby stíhání, chce Vobořil je na tabuli ci. Držení

4
5

si myslím, že nemá být trestné pro vlastní potřebu nikdy. Teďka v tomto případě, kdy ty lidi si to nakoupí legálně, řekne se jim, že to jenom dočasný zákaz, ale ten dočasný zákaz může trvat d
oví jak dlouho,

19:44
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mezitím to ale trestný bude, tak si myslím, že to je problém pro ty lidi. Můžou dostat pět, sedm, 10 let třeba. Já mohu říct, že my jsme velice pečlivě se skupinou právníků zvažovali, která cest
a bude nejlepší, nejprůchodnější a nejrychlejší, a to je skutečně

1
5

dát HHC na seznam návykových látek s tím, že bude co nejdříve přijat zákon o psychomodulačních látkách a ten to potom bude regulovat podle věku. Vobořil odhaduje, že lidí, kteří užívají ne
bo si nakoupili produkty s HHC, může být v

3
0

Česku desetitisíce. Kristýna Bezděková, TV Nova. Hromadná nehoda dnes odpoledne zastavila u Bystřice na Benešovsku provoz na hlavním tahu na Tábor. Při srážce čtyř aut se zranilo des
et lidí, těžce zraněné jsou i čtyři děti.

4
5

Vzhledem k počtu zraněných na místě zasahovaly tři vrtulníky. Příčiny nehody se vyšetřují. Podle policejního mluvčího se zřejmě srazila dvě auta v jednom pruhu, další se jim snažil vyhnout a 
střetlo se s vozem v protisměru. Ve věku 100 let zemřel první rektor Slezské univerzity  v Opavě  Martin

19:45
0
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Černohorský. Univerzita to oznámila na svých internetových stránkách. Profesor Černohorský byl vynikajícím fyzikem a matematikem, který se v 90. letech zásadním způsobem zasadil o vz
nik univerzity. V Hořanech na Nymbursku se utrhla pracovní plošina

1
5

se dvěma ženami. Ty měly spadnout z výšky zhruba deseti metrů a utrpěl mnohočetná poranění horních i dolních končetin, pánve a páteře. Obě ženy skončily v nemocnici. Po celé republice d
nes byly k vidění masky, kostýmy a karnevalové průvody. Masopust je třídenní

3
0

svátek plní masa, zábavy a hudby. Vychází ze staleté tradice. Praha, Hodonín, Břeclav, velkoměsto
4
5

nebo vesnice, všude ten stejný obrázek. Karnevalové průvody, zástupy masek a lidé v roztodivných kostýmech. Je to náročný, v tom docela chodí. Je to jeden z našich nejbizarnějších svátků
. Třídenní mejdan, který se traduje už stovky

19:46
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let. Poslední veselí oficiální vlastně nezačne těch 40 dní toho půstu. Masopust se na našem území slavil už od dob Cyrila a Metoděje a za celá staletí se některé zvyky nezměnily. Například tra
diční porážení kobyly, která je symbolem plodnosti.

1
5

A. Já jsem kůň mužského pohlaví neboli hřebec. Rej masek se neřídí podle žádných pravidel a účastníci si tak mohou vybrat jakýkoliv kostým, třeba potápěče. Oblíbené jsou i pohádkové
3
0

nebo filmové postavy. Vy jste Mrtvá nevěsta Tima Burtona. Jsem živá nevěsta. Já jsem princezna. Jasně, enka. No třech veteránů máme hadí polévku. Klobouk, funguje to. Funguje tak.
4
5

Kromě tradiční kobyly se v průvodech už stovky let objevuje třeba medvěd, smrtka a něco, co vypadá jako maskovaný bojovník z vietnamské války. Vy jste rakosníček.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x), univerzita (1x)

Zpět na seznam
 

52. Ve věku 100 let zemřel první rektor Slezské univerzity Martin Černohorský  
21:09 | 10.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Rozhlas.cz - Ostrava  AUTOR: ČTK SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ve věku 100 let zemřel první rektor Slezské  univerzity  v Opavě  Martin Černohorský. Univerzita  to oznámila na svých internetových stránkách. Profesor Černohorský byl vynikajícím fyzikem 
a matematikem, který se v 90. letech o vznik Slezské  univerzity  zasadil zásadním způsobem a také určoval první léta jejího rozvoje.

Škola po něm loni pojmenovala aulu v budově rektorátu. „Ještě vloni v září jsme měli příležitost těšit se z jeho úsměvu a vitality, když přijel do Opavy přijmout náš hold ke 100. narozeninám. Nyní sd
ílíme hluboký smutek s jeho blízkými,“ uvedla univerzita.

Čtěte také

První rektor Slezské univerzity  oslavil 100. narozeniny, škola po něm pojmenuje aulu

Černohorský se zabýval především vlastnostmi kovů. Jeho profesní život byl kromě opavské školy spojen především s Masarykovou univerzitou (MU) v Brně. Byl i organizátorem vědeckého i veřej
ného života, stál také u zrodu České konference rektorů a byl jejím prvním kancléřem.
V roce 1992 se stal prvním rektorem nově založené Slezské univerzity  v Opavě . Ve funkci zůstal dvě funkční období až do roku 1998. V roce 1999 byl jmenován emeritním profesorem Přírodov
ědecké fakulty MU.
Černohorský byl autorem řady odborných publikací a držitelem mnoha ocenění. Byl například i nositelem Medaile Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy České republiky II. stupně za průkopn
ické dílo ve vysokoškolské pedagogice (1992). Slezská  univerzita  v Opavě  mu za osobní přínos ke vzniku a rozvoji univerzity udělila Zlatou medaili Slezské univerzity  (1998) a medaili Silesi
a docta et culta (2013). V roce 2011 ho Učená společnost České republiky ocenila Medailí za zásluhy o vědu, v roce 2018 obdržel pamětní medaili Senátu, získal i Cenu města Brna pro rok 2021.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (6x), univerzity (6x), opavě (3x), univerzita (2x), slezská (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Smutek na univerzitě v Opavě. Zemřel její první rektor, získal ocenění i od ministerstva ( Cnn.iprima.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Ve věku 100 let zemřel
první rektor Slezské… (Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě ); Zemřel fyzik Martin Černohorský ( Novinky.cz - Domácí, Slezská univerzita v Opavě ); Zemřel fyzik Martin Černohorský
(Akceplzen.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Zemřel první rektor Slezské univerzity Martin Černohorský. Bylo mu 100 let ( Nasregion.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );
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53. ➡➡️️NOVINKA NA ESHOPU⬅⬅️️ Jako dárek všem svým…  
10:01 | 11.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Ostravainfo SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

➡️ NOVINKA NA ESHOPU⬅️ Jako dárek všem svým posluchačům, fanouškům a těm, kdo se rádi obklopují hezkými věcmi a uměleckými předměty vydává Janáčkova filharmonie Ostrava knihu 
Janáčkova filharmonie*70. Umělecky pojatá kniha je dílem tvůrčího týmu ve spolupráci s vizuální umělkyní Ditou  Pepe  a spisovatelkou Janou Poncarovou a vznikala v průběhu uplynulých pěti let. 
Kniha je plná vzpomínek těch, kteří současnou tvář orchestru evropské úrovně tvořili a tvoří, obsahuje desítky osobních rozhovorů s pamětníky, současnými i bývalými členy orchestru, členy
managementu, posluchači, kteří desítky let navštěvují koncerty JFO a také lidí, kteří mají přímou vazbu na skladatele Leoše Janáčka.ℹ️ Knihu zakoupíte na našich pobočkách a eshopu:https://esho
p.ostravainfo.cz/janackova-filharmonie--70/

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  ditou (1x), pepe (1x)
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54. Dnes je 11. února a připomínáme si tak…  
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SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezská univerzita v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Dnes je 11. února a připomínáme si tak Mezinárodní den žen a dívek ve vědě.Národní kontaktní centrum – gender a věda Sociologického ústavu AV ČR na sklonku roku 2022 vydalo Monitorovací 
zprávu, ve které říká, že postavení žen ve vědě mírně rostlo, současně však konstatuje, že rozhodování ve výzkumu zůstává i nadále doménou mužů. V čem je tedy ten problém? Využíváme potenc
iál našich žen naplno?Není nad to zeptat se mladé ženy, která se vědě aktuálně věnuje. My jsme k této příležitosti oslovili studentku teoretické fyziky na našem Fyzikální  ústav  v Opavě , vytvořili
pro ni sadu otázek a zjistili, co právě ji k vědeckému zaměření přivedlo a jaký je její osobní pohled na zjištěná data ohledně počtů žen ve vědě u nás.Celý rozhovor naleznete v aktualitě na našem w
ebu:

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikální (1x), ústav (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Dnes je 11. února a připomínáme si tak… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );
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